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Perspektivni razvoj kmetijstva na Gorenjskem 

Kmetijska proizvodnja 
in odnosi na vasi 

LETOS IN PRIHODNJE LETO NAD ENO IN POL MILIJARDE DINARJEV INVESTICIJ 
— NAJVEČJI TRŽNI VIŠEK V PROIZVODNJI JAJC 

Medtem ko je bil v zadnjih letih v ospredju razvoj industrije, 
postaja vse bolj aktualna kmetijska proizvodnja. Ne gre za to, da 
je bilo doslej to področje zanemarjeno, ker je razumljivo, da je bilo 
nemogoče zagotoviti sredstva za obojestranski razvoj. Prav v zad
njem času, zlasti pa še letos, dajemo poseben poudarek razvoju 
kmetijstva — kot zelo pomembni panogi gospodarstva glede pre
hrambene proizvodnje. Letos se bodo v Sloveniji lotili predvsem 
razvoja živinoreje in proizvodnje, ki je s tem v neposredni zvezi, 
z zamišljenimi načrti pa naj bi zaključili prihodnje leto. Nato bosta 
na vrsti sadjarstvo in vinogradništvo. Za sedanje načrte je predvi
denih v Sloveniji 23 milijard dinarjev investicij; od tega zneska naj 
bi že letos potrošili okoli 17 miliji rd dinarjev. Ostala sredstva — za 
zaključna dela — pa bi porabili prihodnje leto. 

O tem, kakšne so perspektive 
razvoja n a področju kmeti jstva v 
zvezi z omenjenimi načrti, smo se 
v torek pogovarjali s predsedni
kom Kmet i j ske zbornice za k ran j 
sk i okraj Ivom Miklavčičem. V 
razgovoru z n j im smo zvedel i , da 
je v našem okraju za omenjeni 
načrt v o k v i r u Slovenije predvi 
deno eno i n pol mi l i jarde inve
st ic i j ; od tega odpade samo 107 
mil i jonov dinarjev za družbeni 
standard (stanovanja). 

Tako kot nasploh v S loven i j i 
bo letos i n prihodnje leto tud i v 

našem okra ju poudarek n a živi
noreji. Na Kmet i j skem gospodar
stvu Kran j (s sedežem v Šenčur
ju) je predvidenih 156 mil i jonov 
dinarjev investici j zaradi proiz
vodnje bekonov (10.000 letno!), za 
ureditev farm mleka Cerklje— L a -
hovče, n a Sorskem pol ju 192 m i 
lijonov dinarjev, K Z Nak l o pred
videva 32 mi l i jonov dinarjev i n 
vesticij za proizvodnjo piščancev, 
K Z Cešnjica i n K Z Nak l o ter 
Kmet i j sko posestvo Sorsko polje 
bodo skupno invest ira l i 110 m i l i 
jonov dinarjev z apitališča (rejo 

goved), KZ Dovje pa bo investi
rala 300 mil i jonov dinarjev za 
farmo kokoši oziroma proizvod
njo jajc. Razen tega je predvide
no, da bo na področju kmeti jstva 
invest iranih še 124 mil i jonov 
dinarjev za razvoj mehanizaci je. in 
okol i 150 mil i jonov dinarjev za 
nabavo sušilnih i n mešalnih n a 
prav. S tem so razen nekaterih 
manjših predviden.h investici j 
omenjene vse pomembnejše vloge 
na področju kmeti jstva za letos 
i n prihodnje leto, za kar je že 
odobrenih 298 mil i jonov dinarjev 
zveznih sredstev, verjetno pa bo 
odobrenih še naslednjih 618 m i l i 
jonov dinarjev, medtem ko b i mo
ral i ostala sredstva zagotoviti i z 

Verjetno 
marca 

plenum o 
stanovanjskih 

skupnostih 
Vloga stanovanjskih skupnosti, 

ki so se porodile kot nujna posle
dica samoupravnega isstema na 
vseh področjih, je nedvomno do
kaj pomembna. Skupnosti same 
ali pa s pomočjo pristojnih orga
nov skrbe za socialno, zdravstve
no in vzgojno 6tanje prebivalcev 
in za splošni napredek na komu
nalnem področju. Nenehen druž-
beno-ekonomski razvoj vnaša tu
di v delo stanovanjskih skupnosti 
določene spremembe in nove zah
teve. Te skupnosti so zelo po
memben element celotnega samo
upravnega sistema, zato bo Okraj
ni odbor Socialistične zveze skli
cal verjetno marca poseben ple
num o stanovanjski skupnosti.' 
Okrajni odbor SZDL Kranj ie zbi
ra potreben material za ta ple
num, ki bo nedvomno lahko pre
cej pripomogel k nadaljnjemu 
razvoju in delu teh skupnosti. (Nadaljevanje na 2. strani) 

DVELETNE IZKUŠNJE PORAVNALNI« SVETOV 

Kako naprej? 
Obetajoča prihodnost za razvoj turizma v tržiški občini 

Zelenica je neizkoriščena 
Tržič, 27. februarja 
Danes dopoldne je bila v Klubu 

gospodarstvenikov zanimiva kon
ferenca za tisk o perspektivah tu
rizma (hkrati tudi 'gostinstva), o 
kateri bomo obširneje poročali še 
v eni izmed prihodnjih številk. 

ovirati promet. * ~ »" " --.-—- — - . — * — — 
lopate ki so počistili belo nevšečnost. Zdaj pa še malo odjuge, 

In pripravljeni bomo na prihod pomladi. 

LETNI OBRAČUNI, SINDIKALNI OBČNI ZBORI IN SAMOUPRAVLJANJE 

Gre za vsebino, ne za 
formalnost 

IZDELANE BILANCE LAHKO SLUŽIJO KOT KORISTNO SPRIČEVALO O LANSKEM 
GOSPODARJENJU IN NAPOTILO ZA ODPRAVLJANJE SLABOSTI 

Te dni so verjetno vsi delavski 
sveti podjetij imeli svoje seje, na 
katerih so morali potrditi letni 
obračun (bilanco), ki ga je izde
lalo računovodstvo in ga je treba 
predložiti banki do 28. februarja. 
Take seje pa so v večini primerov 
dolgočasne. Člani delavskega sve
ta navadno poslušajo branje cele 
vrste številk in malokdo se znaide, 
da bi iz tega razumel bistvo proble
mov podjetij, o katerih bi kazalo 
razpravljati. Zato take seje — tudi 
če pride do razprav .— navadno 
zbledijo ob nevažnih obrobnih 
stvareh reprezentančnega fonda, 
reklamnih stroškov in podobno. 

To so v resnici bolj formalne 
obveznosti, ki jih je dolžno opra
viti podjetje ozirma samoupravni 
organ. Res je, da ti obračuni z 
vsemi predpisanimi prilogami in 
obrazci niso v 

takšni so, kot vsa prejšnja leta 
Vse to gradivo, ki je sicer terjalo 
mnogo dela, je zgolj upravni akt, 
ob katerem družba zahteva od 
gospodarske organizacije poročilo 
o gospodarjenju z zaupanimi sred
stvi in o izpolnjevanju obveznosti 
do širše skupnosti. 

Vendar so s tem opravljene zgolj 
formalne obveznosti podjetij do 
družbe. Dokaj važnejši pa so no
tranji odnosi v kolektivu in de
javnost samoupravnih organov. 
Pokazatelji o lanskoletni proizvod
nji, o dohodkih in izdatkih, o 
gospodarjenju in o končnem eko
nomskem uspehu, kar vse je zbra
no v izdelanih obračunih — vse to 
ne sme iti v arhiv kot zgodovinski 
dokument o razvoju podjetja. Naj 
važnejše pa je, da to gradivo ko
ristimo za ogledalo našega gospo-

bistvu nič novega, dar jen j a in uspehov znotraj ko-

D o b r o t n i k i 
na tuj račun 

zavlačevanja — »»«-
umetno povišanje prejemkov po
sameznikom, in to zaradi njihove 
pokojnine. Na takšne primere na
letimo zlasti pri manjših podjet
jih, vendar pa so tovrstni pojavi 
značilni tudi za večja podjetja. 
Nekaj primerov Je, da so v pravil
nike sprejeli načelo, da se priza
detim članom kolektiva leto dni 
pred upokojitvijo povišajo pre
jemki zato, da bi si tako pridobili 
osnovo za višjo pokojnina 

Pri tem gre za rušenje osnov
nega načela — da je pokojnina pri
man e družbe posamezniku v nje
govih starejših letih za tisto, kar 
je tej družbi prispeval e svojim 
delom v času, ko je bil za delo še 
sposoben. 

Delavec iz manjšega podjetja je 
zbral in predložil potrebne doku
mente za upokojitev. Povprečni 
prejemki v zadnjem letu so bili 
48.000 dinarjev. Toda brž nato je 
prinesel nova potrdila, in sicer, da 
•o povprečni mesečni prejemki 
80.000 dinarjev. Cez nekaj dni j« 

poslal še dodatne dokaze, tako da 
bi njegova povprečna osnova 
znašala 86.000 mesečnih prejem
kov za polkvaLificiranega delavca. 

V nekem pleskarskem podjetju 
so izdal i potrdilo, po katerem naj 
bi imel pleskar v zadnjem letu 
82.000 d i n povprečnih mesečnih 
prejemkov. V drugem pr imeru je 
voznik motornega vozi la prejemal | 
v zadnjem lotu povprečno 67 tisoč 
dinarjev mesečno. K o je šlo za 
to, da naj bi take postavke potr
d i l i z dopolni ln imi opisi , oprede
l i l i , ko l iko je bi lo zasluženega v 
rednem delovnem času itd., so se 
i zmakni l i vsaki nadaljnji »sitno
sti«, češ da drugih podatkov 
nimajo. 

V ekonomski enoti 6o se zmeni l i , 
da bodo nekomu povišali oceno 
njegovega delovnega mesta zgolj 
zato, ker je tik pred upokojitvi jo. 
Seveda so potem, ko so ugotovil i , 
da gre to v škodo n j im samim, 
takoj opusti l i tako dobrotništvo in 
prekl ical i dano obljubo. V drugem 

(Nadaljevanj« na 2. str.) 

lekFivov. T o j e še posebno važno 
spričo uvel jav l janja ekonomskih 
enot i n nove obl ike del itve do
hodka. Prav zato imajo t i obraču
ni letos še poseben pomen. 

T o je seveda stvar subjekt ivn ih 
6il v k o l e k t i v u V tem smis lu so 
tudi s ind ika ln i občni zbori po 
gospodarskih organizacijah pred
v ideni šele v marcu mesecu, d a b i 
n a n j i h lahko razprav l ja l i o teh 
obračunih i n o gospodarjenju. 
Seveda pa številke izdelane b i lan
ce ne bodo morda razuml j ive za 
člane kolektivov, če ne bodo po
sebno prilagojene, obrazložene i n 
utemeljene ob pr ikazovanju zgolj 
posameznih pojavov i n bistvenih 
problemov. To še posebno vel ja 
za večja podjetja. Ko l ek t i v i mora 
jo zahtevati od svoj ih strokovnih 
služb, d a j i m posebej pr iprav i jo 
te podatke za ekonomske enote, 
da prikažejo delež vsake enote v 
skupnem podjetju, slabe in dobre 
izkušnje i n podobno. Delavcem po 
ekonomskih enotah, na s ind ika l 
n ih zborih itd. bi b i l o treba čim
bolj razuml j ivo i n nazorno p r i ka 
zati finančni učinek oz iroma delež 
skupnega obračuna: njihove stro
ške, izdatke za surovine, korišče
nje strojev, varčevanje, odmev 
morebitnih organizaci jskih spre
memb itd. i n n j ihov končni uspeh 
lanskoletnega gospodarjenja. 

K. M . 

ODSLEJ NE SAMO 
PROIZVAJALCI TEMVEČ 
TUDI UPRAVLJAVCI 
Kranj, 27. januarja - Včeraj 

popoldne se j e sestal na svojo 
prvo sejo pred štirinajstimi dnevi 
izvoljeni delavski svet Cestnega 
podjetja K ran j . Z a prvega pred
sednika DS so izvo l i l i Franca Sve
tino, za podpredsednika pa Anto 
na Ropreta. Na včerajšnji seji so 
izvol i l i tudi potrebne komisi je i n 
sedemčlanski upravni odbor. Med 
najpomembnejše pa lahko ne
dvomno štejemo to, da je včeraj 
prevzel Cestno podjetje *Kranj v 
upravl janie delavski svet. S tem 
so bi l i položeni temelji za nadal j 
njo neposredno upravljanje; cest
ni delavci pa odslej ne bodo sa
mo proizvajalci , temveč tudi uprav
ljavci. 

Na današnji konferenci so b i l i 
najuglednejši predstavniki tržiške 
komune. Osnovna misel , k i jo l a h 
ko povzamemo iz današnje raz
prave je, da doslej na območju 
občine n i b i lo na področju tur iz
ma prave načrtnosti. Sredstva, k i 
so bi la dana v zadnj ih let ih v ta 
namen, so b i la porabljena brez 
vidnejših rezultatov al i pa so b i la 
investirana v obmorske kraje za 
letni oddih članov tržiških delov
n ih kolekt iv v, ka r je vsekakor 
prej v izgubo tržiškega gospodar
stva kot pa v korist. 

Precej govora je b i lo o Zelenici 
i n sploh o tržiški okol ic i , k i ima 
številne naravne poboje za t u r i 
zem, ampak so ostali doslej bolj 
a l i manj neizkoriščeni. To še z la 
st i ve l ja za samo Zelenico s po
sebnim poudarkom na zimskem 
tur izmu, k i bi b i l a za oddih de
lavcem lahko pomembno 6redi5če 
tudi čez vse leto. Spričo skoraj
šnje dograditve predora n a L j u 
bel ju i n začetka gradnje nove ce
ste pa postajata turizem i n vzpo
redno gostinstvo vse pomembnej
ši vej i gospodarstva. Letos n i na 
razpolago n i t i sredstev n i t i na
črtov. K e r tega ni , gre predvsem 
za to, da b i s i letos zagotovili 
potrebne načrte in b i že pr ihod
nje leto skušali v ta namen osre
dotočiti tudi ka r največ možnih 
"edstev . - B. F. 

Te dn i smo oziroma bomo kot 
vol ivc i na naših zborih po vol iv-
n i h enotah poslušali razna poro
čila o de lu poravnalnih svetov i n 
izbral i nove l judi v te organe. 
Pretekla je namreč prva — dve
letna mandatna doba poravnalnih 
svetov, k i so kot nov družben 
organ — pravi loma na območjih 
krajevnih odborov zaorali ledino v 
neposredne odnose med l judmi . 
Ob podpori l judskih odborov, ob 
smernicah političnih organizacij i n 
ob strokovni pomoči rednih sodišč, 
so se t i sveti moćno uvel jav i l i i n 
opaziti je, da v družbi zavzemajo 
vse važnejše mesto. Ljudje se vse 
bolj obračajo na te organe, iščejo 
nasvete in pomoči ter rešitve ob 
raznih težavah i n nesoglasjih z 
okolico. 

Nekateri podatki pa kl jub temu 
kažejo, da je treba dosedanjo 
prakso močno upoštevati, napravi t i 
določene zaključke in po volitvah 
ob že i tak predvidenih seminarj ih 
tudi iskat i vzroke posameznih 
pojavov i n najti rešitve. P r i tem 
se zlasti vsi l juje misel, zakaj t i 
sveti v zadnjem času ne dosežejo 
več uspehov s poravnavami. Iz 
podatkov je razvidno, da so ime l i 
t i organi v svojem začetku v od
stotku več uspelih poravnav kot v 
zadnjem obdobju. Na kranjskem 
območju so na pr imer lani izmed 
506 primerov uspešno rešili samo 
217. Več kot polovica pa je bilo 
tak ih primerov, kjer se stranke 
med seboj niso hotele pobotati. 
To so bdli spori, ob kater ih so 
ljudje pr ihaja l i naravnost na po
ravnalne svete, kar je zelo lepo 

spričevalo uveljavljanja teh orga^ 
nov. Se manj uspehov pa so ime l i 
poravnalni sveti p r i tistih razpra
vah, k i j im j i h je odstopilo sod i 
šče. Od skupnih 235 vlog so sam« 
pri 53 primerih dosegli zaželeno 
poravnavo. 

Morda ti pr imeri niso značilni 
za ostale kraje. Ve l ja pa ugotovi
tev, da poravnalni sveti, razen 
izjem, ne dosegajo tistega, kot b i 
želeli, nit i tistega, kot so obetali 
p rv i uspehi na začetku. Nekater i 
pravijo, da so ti organi postal i 
utrujeni. To je brez dvoma res. 
Zlasti še, če upoštevamo, da 
imajo ponekod mnogo dela in da 
je to v glavnem prostovoljno, 
brezplačno delo. Dru»i znaki pa 
vsil jujejo tudi misel, da posamez
ni državljani tudi bolj na lahko 
vzamejo te obravnave, ker »itak 
nič ne stane«. Tako so ugotovil i 
na tržiškem območju primer, da 
je ista oseba imela hkrat i kar t r i 
vloge sporov p r i poravnalnem 
svetu. Na uspešno poravnavo med 
l judmi pred poravnalnim svetom 
pa brez dvoma vpl iva tudi okolje. 
Ponekod ti organi nimajo ustrez
n ih prostorov in se poslužujejo 
raznih slabo opremljenih, mrz l ih 
in neurejenih prostorov, k a r vso 
na posameznike ne vp l i va avto
ritativno. 

Take i n podobne misl i se v s i 
l jujejo ob današnji - dveletni iz
kušnji teh organov pred startom 
v novo mandatno dobo t Porav
nalni sveti so opravičili svoj ob
stoj. Samo v ob l ik i dela bi morda 
kazalo iskati novih poti. - K. M. 

TOKRAT V SLIKI • TOKRAT V SLIKI 

JESENICE (M. 2.) — Ze lani jeseni Je bilo precej govora, da bo na Jesenicah v Industrijski ulici kma
lu zgrajen nov trgovski lokal, kamor naj bi se preselila »Kasta«. Sedanje »Kašiine« prostore bo menda 
potrebovala železarna. Kot pa smo zvedeli pri direktorju trgovskega podjetja »Zarja« z Jesenic, se 
je gradnja omenjenega lokala zavlekla. Med drugim so v zadnjem času ugotovili, da lokal v Industrijski 
ulici m ustreza lokaciji. Razen tega kaže, da bodo nov trgovski lokal namenili tudi za druge trgovske 
potrebe In ne za take, kot jih opravlja »Kasta«. Zato za sedaj trgovino »Kasto«, kjer so lani nara» 
dili okoli 400 milijonov prometa, ne bodo preselili v nove prostore, kot so najprej mislili. Kakšna 
bo rešitev, še ne vedo, vendar računajo, da bodo tudi ta problem jeseniške trgovine pristojni organi 
kmalu rešili. Na sliki: v prodajalni »Kaste. — Foto: F. Perdan 



S R E D A , 28. f ebruar ja 19« 

GLENN V BELI HISI 
Washiagton je predvčerajšnjim 

navdušeno sprejel vesoljskega pot
nika polkovnika Glenna, ki je 
prejšnji teden ' ikrat obletel Zem
ljo. Glenn je prišel v ameriško 
prestolnico skupaj s predsedni
kom Kennedyjem. Govoril je na 
skupni seji obeh domov ameriške
ga kongresa. 

AFRIŠKA KONFERENCA 
V TUNIZIJI 
V Tunisu eo uradno sporočili, da 

so vlade dežel kasablanške skup i 
ne, Brazza lv i l l a in Monrovie ugod
no odgovori l i na predlog tuniz i j -
•k« vlade, naj skličejo konferenco 

Dobrotniki 
na tuj 
račun 

(Nadaljevanje i l . strani) 

p r imeru so pr izna l ! vratarju kva 
l i f ikaci jo , češ da to itak ne p r i z a 
dene nikogar, da pa bo imel bol j 
še pogoje pr i upokoj i tv i . V neka
ter ih ko lek t i v ih pa so tako skrb 
za tiste, k i so pred upokoj i tv i jo, 
uzakoni l i s prav i ln ik i . 

Nihče nima namena in ne sme 
posegati v notranje odnose kolek
t iva i n v delitev sredstev. To je 
stvar samih delavcev, stvar eko
nomskih enot. Včasih Je razuml j i 
vo tudi določeno odstopanje od 
prav i l l n predpisov, zakaj stvari 
je v resnici treba urejevati z do
ločenimi širšimi družbenimi k r i 
teri j i i n s čutom človečnosti. To 
predvidevajo i n dopuščajo v do
ločenih pr imer ih tudi sami pred-
pis i . Prav tako je lepo. da ko lek
t iv i skrbi jo za itete, k i j im že 
upadajo moči, da bolje s t imu l i 
rajo starejše, k i so več let v 
določenem podjetju a l i s t rok i , 
tiste, k i zaradi trenutnih razmer 
ne dosežejo ustreznih uspehov. 
t Tste. k« Ima'o posebn? zasluge za 
uspeh ko lek t i va i n podobno. P r i 
vsem tem kolekt iv i upoštevajo 
prizadevanje posameznika v d a l i -
šem obdobju in ga skušajo p r i 
merno s t imul i ra t i . Toda z n j iho
v im i sredstv i ! Povsem zmotno pa 
je umetno povišanje prejemkov 
zgol i z utemelj itvi jo, da bi pozne
je prizadet i dosegel višjo pokoj
nino. V tem pr imeru ko lekt iv daja 
posameznikom legit imaci jo za ne
opravičene zahteve do družbe v 
poznejš :h 
rek l i , da 
račun. 

neodvisnih afriških dežel. Ta kon
ferenca bo najbrž v aprilu me
secu v Tunisu. 

UPOR V GUATEMALI 
Poveljstvo uporniških sil v Gua-

temaii je zanikalo trditev, da je 
vladnim silam uspelo zatret! upor. 
V sporočilu uporniškega povelj
stva Je rečeno, da so bili prvi spo
padi z vladnimi silami uspešni in 
da kmetje pristopajo v uporniško 
ribanje. Upor proti diktaturi se 
J« začel 6. februarja. Uo«rniki, ki 
jih vodi "o mla" i oficirji, so za
vzeli dvT srarnizona in saplenffl 
več.je količ'ie orožja, potem pa so 
se umaknili v nlan'nske predele 
dežele, kjer v bližini mehiške me
je tudi delujejo. 

POKOLI MED ALŽIRSKIM 
PFl^ETV." T ' ' T V O M 

Tuie agencije poročajo, da O AS 
v Alžiriji z nezmanjšano silo na-
dalju.fe pokole nad neobor^enim 
alžirskim prebivalstvom. Ccnr.av 
francoske oblasti zatrjujejo, da so 
okrepile »varnostne ukrepe« in 
»sile reda« na naiva^neFih toč
kah v velikih mesMb. je bilo ven
dar v nedeljo ubitih 26 ljudi v 
48 atentatih. 

Menijo, da utegnejo ti pokoli 
pripeljati do težav pri Dogovorih 
o prenehanju sovražnosti. 

Alžirija v teh dneh čaka na 
odrešilni trenutek. Kazalci se 
vedno bolj približujejo uri, ki 
bo napovedala prenehanje sov
ražnosti, in dežela, Id je več kot 
sedem let sodelovala v plesu s 
svinčenkami, čaka, da bodo nje
ni borci prišli iz strelskih jar
kov in iz postojank. To pričako
vanje je težko, ker v teh zad
njih dneh pred premirjem po
koli desničarskih skrajnežev iz 
vrst OAS niso nič manj krvavi. 
Nasprotno nasilstva te podzem
ne organizacije so iz dneva v 
dan bolj maščevalna. Maščeva
nje za konec alžirske vo'ne po
staja v teh dneh med arabskim 
prebivalstvom geslo desničarske 
logike. Satanove oborožene tol
pe na svojih sprehodih po mu
slimanskih predelih alžirskih 
mest pobijajo nedolžne Mudi kot 
za stavo. Alžirsko ozračje Je v 
tej prehodni dobi nasičeno s 
hudodelstvi, ki so se znčela na 
nekoliko mani orranbr -n na
čin *> pr»d več kot sedmimi le
ti. SaJanove krvave roke so v 
tem odločilnem razdobju ra 
usodo Alžir''e riavna prepreki. 
saj kaže, da bodo težave pri 
uresničevanju premirja nasta
jale prav zaradi njegove pri-

.-•-!••»* Mhi.iij.iiiiimiiiiiiii.iiiiui 

solncsti. Na njegovo nasproto
vanje so na obeh straneh raču
nali. V Parizu je general de 
Ganile sklical posvetovanje z 

vojaškimi voditelji na široki 
osnovi, pa tudi na alžirski stra
ni so priprave za preprečevanje 
zla postale precej skrbne. 

Načrt mirne rešitve alžirske
ga problema je na pomolu. V 
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zum čaka, da ga v najkrajši do
bi podpišejo. V tej prehodni do
bi k samostojnosti Alžirije se 
bodo ravnali po sklenjenem 
sporazumu. Francija je prizna
la Alžircem pravico do samo
odločbe in ozemeljske nedotak
ljivosti. V razdobju do glasova
nja bo izvršno oblast v Alžiriji 
imel začasni izvršni odbor, ki 

Po prehodni dobi bi v Alž i 
riji razpisali glasovanje o s a 
moodločbi. Ljudje bi se z g l a 
sovanjem opredelili: ali za s a 
mostojnost Alžirije ali za A 1 H -
rijo pod francosko upravo. K e r 
o izhodu tega glasovanja nihče 
več ne dvomi, predvidevajo, <1& 
bi takoj po izidu glasovanja raz
glasili svobodno in neodvisno 

Alžirski „srečni konec' 4 

Parizu so se začeli pripravljati 
na premeščanje franco->krh obo
roženih ril. ki so bile sedaj raz
porejene v Al^iriii. Res so ma
lenkostno zaskrbljeni še glede 
Ustih a!?-irs!dh nasel.-en-ev, ki 
jim alžirska vlada zaradi sov-
ra:"ne*ra odnosa In sedelovan'a 
z OAS ne mara zarotoviti dr
žavljanskih pravic In predlaga 
iZTon v Francijo, Francija pa 
edreka, da bi te »grešnike« 
spre.fsla brez UTOvora, ker ji 
utegnejo delati te 'ave. Sivolasi 
Jože in njegov alžirski kolega 
Saad Dahlab bo*t^ morala stre
ti S« ta zrdn '1 oreh. 

Okviri francosko - alžirskega 
premirja so že postavljeni na 
precej trdne osnove in spora-

ga bo sestavljalo enako število 
Arabcev in Evropejcev. Pred
sedoval bo temu odboru Alžirec 
arabskega porekla. Ta vlada 
»enakega števila« bo pripravila 
vse potrebno. Prehodna doba ne 
bi smela trajati več kot šest do 
deset mesecev. Po vesteh, ki pa 
uradno še niso potrjene, bi se
stavili skupne oborožene sile, 

ki bi .Mm poveljeval alžirski po
veljnik. Te oborožene sile bi 
imele pod orožjem 30 do 40 ti
soč vojakov. Oborožene sile bi 
skrbele za mir. Francoska voj
ska bi se počasi začela umikati 
iz Alžirije. Računalo, da bi do 
konca leta p o vleki i iz Alžiriie 
okoli 600.000 francoskih voja

kov. 

Alžirijo. Alžirija bo evropske
mu prebivalstvu dala enake 
pravice kot prebivalcem arab
skega porekla. V zameno za, t©, 
pa bo še za nekaj časa zadržal* 
svoja vojaška oporišča na a l . 
žirskem ozemlju. Za sedaj je s « 
popolnoma nedoločena doba z a 
drževanja teh oporišč, ki s o 

nastala na alžirskem ozeml>u. V 
Sahari bodo oporišča č imprej 
odpravili. Sahara bo tako p a . 
stala sestavni del alžirskega 
ozemlja, čeprav bosta pri i z k o 
riščanju saharskih petrolej naj h 
vrelcev in drugih rudnih boga
stev sodelovali obe državi a s p o 
ra/umi, ki jih bodo sklenili B 

alžirsko vlado. 
Zdravko TomažeJ 
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O okrajnem posvetovanju klubov mladih proizvajalcev 

Kluba ustanoviti povsod, 
kjer jih še ni 

l e t ih , k a r H 
so dobrotn ik i 

pogosto 
na tuj 

K. Makuc 

Pred k ra tk im je tovarniški ko
mite L M S tekstilne tovarne Tek-
sti l indusa iz K ran j a organiz iral 
v K ran ju okrajno posvetovanje 
klubov mladih proizvajalcev. 

Namen posvetovanja je b i l . da 
naesnovi razprave in izmenjave 
dosedanjih izkušenj u<?meri delo 
klubov mlad ih proizvajalcev v 

kranjskem okraju. De ; s ' v o je, da 
se je dcs'ej le razpravl jalo o de
l u in obl ikah, vendar večjih kon
kretn ih rezultatov n i zabeležil še 
noben k lub. R i lo je le nekaj po
skusov ori delu, toda dlje nobe
nemu k lubu n i uspelo pr i t i . N i 
bi lo jasno, a l i se trenutne želje 
članov *o kakršnem kol i de lu upo
števa, se j ih razvija in usmerja k 
določenemu ci l ju a l i pa je bolje, 
da se članom K M P dir ig irano po
sreduje program. 

V razpravi , k i Je b i la zelo plod
na, je b i lo med drugim ugotovlje
no tudi naslednje: 

A k t i v n i člani oziroma m lad in k ; 

politični delavci , k i so delegirani 
v višje mladinske forume a l i v or-

Kmetijska proizvodnja 
in odnosi na vasi 

gane samoupravl janja, opuščajo 
delo v k lub ih a l i v osnovni mla
d inski organizacij i . Menjavanje 
vodstev z?radi nedelavnosti pred
stavlja tudi ve l iko težavo, ker na 
ta način opravljamo rotacijo 
kadrov brez izkušenj. Precej5en 
problem predstavlja tudi program 
dela. Velikokrat je vsebina bogata 
in koristna, vendar je za mladega 
človeka mnogokrat pretežka, več
krat pa tudi nezanimiva. Zato bi 
se bi lo treba p r i izvedbi zažele
nega programa posluževati vseh 
doslej najuspešnejših metod de
la. So tudi pr imer i , da posamezne 

(Nadaljevanje s 1. strani) 

republiškega sklada oziroma z 
lastno udeležbo posameznih kme
tijskih gospodarstev ali pa občin 
iti okraja. Seveda pa bo zaradi 
tega verjetno precejšnji problem, 
ker bi morali samo na območju 
kranjske občine zagotoviti 143 mi
lijonov dinarjev lastne udeležbe 
in pomoči iz republiškega sklada. 

Po uresničitvi vseh načrtov bi 
v našem okraju lahko proizvedli 
letno okoli 1000 ton bekonov, 200 
ton goveda ln 150.000 piščancev, s 
čimer bi področje družbenega sek
torja pokrilo vse potrebe 55 •/». — 
Proizvodnja mleka bi znašala 6 
milijonov litrov letno (57% ce
lotne potrebe), jajc pa bi proiz
vedli letno okoli 20 milijonov, s 
čimer bi bile potrebe našega 
okraja presežene za 400 % in bi 
prav na tem področju ustvarili 
najvočje tržne viške, s katerimi 
bi lahko zadovoljili domače tr
žišče aH pa potrebe po izvozu. Iz
voz v kmetijstvu postaja namreč 
vse bolj pomembna panoga go
spodarstva, saj perspektivni načrt 
predvideva, da bi v Sloveniji iz

voz kmet i jske proizvodnje pove
čali leta 1964 od sedanjih dveh 
mi l i jard na približno 11 mi l i jard 
dinarjev letno. 

Razen omenjenih načrtov, ima
jo zadruge in kmet i jska posestva 

Prva javna 
tribuna 

Preteklo soboto je b i l kot obi-
*- , 5- ,o afe&Mtn zbor volivcev na Je 
zerskem. K a k o r v drugih kra j ih 
k"<-njske komuna so prebivalci po
slušali poročilo o de lu svojega 
krajevnega odbora in poravnalne
ga sveta. Po poročilu pa so za no
vo mandatno dobo izvol i l i nove 
člane sveta krajevne skupnosti in 
poravnalnega sveta. Ze nekaj dni 
orej so v vsaki hiši prejeli k r a 
jevno glasilo Socialistične zveze, 
k i je ponatisni lo gradivo za zbor 
vol ivcev in predloge za nove čla
ne omenjenih organov. 

Razen tega je bi lo v gradivu 
tudi 7 zan imiv ih vprašanj, k i j i h 
je pr iprav i l kra jevni odbor S Z D L 
z namenom, da se po končanem 
zboru o njih pomenijo s sodelo
vanjem posameznih predstavni-

akt ivne mladince predstojniki za
postavljajo, misleč, da j im s svojo 
dejavnostjo rušilo avtoriteto. Tež
ko je rudi in formirat i člane o 
kakršnikoli stvar i . V zvezi s tem 
6e je pokazala potreba, da b i v 
organizaci j i L M S , alf v k lubu do
ločili nekaj l jud i , k i bi se ukvar
j a l i izključno s problemom infor
miranja i n z zbiranjem in forma
ci j . To naj b i dalo jasno s l iko že
lja članstva o kakršnemkoli delu. 
Hkra t i bi ti rezultat i služili za 
izdelavo programa in načina iz
vedbe. 

Posvetovanja se je udeležilo 
okol i 15 predstavnikov podjetij i z 
vse Gorenjske. Iz razorave je bi-, 
lo nadalje razvidno, da večina to
varniških komitejev L M S na Go
renjskem še nima ustanovljenih 
klubov mladih proizvajalcev. 
Predstavniki eo iztazili željo. c'a 
se K M P organizirajo člmiTej 
povsod tam. kjer j i h če ni. Nn.sl-d-
nje poovetovenje klubov '*mH'-Iih 
proizvajalcev bodo organiz iral i r a 
Jesenicah pod pokrovitel jstvom 
K M P Železarne. - P. Z. - J . J . 

Pretekli teden so se v Kranju zbrali predstavniki vseh kluboi 
mladih proizvajalcev z Gorenjske. 

Pravilniki o delitvi ČD in OS 
na seji zbora proizvajalcev 

Po vseh bočinah so bile formi
rane komisije, k i so pregledovale 
prav i ln ike o del i tvi čistega in 
a;ebne<jai dohodka in posameznim 
KO?r>odarsklm organizacijam pripo-
rc:"a!c irf svetovale, knj naj v svo
j i h p rav i ln ik ih dopolnijo aH po
pravijo. Te k o m i s j e bodo p r i p ra 
vi le izčrpno poročilo o vsebini i n 
kval i tet i novih prav i ln ikov ter z 

Pristojnost varstva invalidov 
in borcev v komuno 

še številne druge načrte. O vseh | kov. Zato je b i l zbor vol ivcev t u 
teh problemih so se pogovarjali d i dobro obiskan. K e r je b i l v teh 
tudi na torkovem obenem zbora 
G lavne zadružne zveze Slovenije, 
na katerem je bilo precej poudar
ka na zemljiščih, s kater imi kme
tijska gospodarstva razpolagajo. 
Gre za to, da imajo kmet i j ska 
gospodarstva za svoje načrte tre
nutno premalo zemljišč. V našem 
okraju je za družbeno kmetijstvo 
sedaj le 3 % celotne površine. -
Prav zaradi tega bo potrebno med 
kmetijskimi gospodarstvi in za
sebnimi kmetovalci poiskat i bolj
še oblike sodelovanja, kot so bile 
doslej, ker bi bilo le tako moč 
uresničiti vse načrte. Hkrati z 
vsemi predvidenimi investicijami 
pa gre vzporedno z napredkom 
kmetijstva tudi za boljše, to je 
socialistične odnose na vasi, kar 
je za našo družbeno ureditev ve
likega pomena. — B. Fajon 

dneh na Jezerskem tudi seminar 
predsednikov kra jevnih organiza
cij S Z D L , so tudi ti prisostvoval i 
razgovoru. O posameznih proble
mih so v razgovoru 6odelovaTi 
podpredsednik O b L O Kranj Alojz 
Založnik, direktor Gozdnega go
spodarstva A n t o n Hafner, projek
tant inž. Zaletel in direktor K m e 
tijske zadruge inž. Koncilja. Po
stavljena vprašanja so vzbudila 
zanimanje in široko razpravo. 

To je bila hkrati tudi prva jav
na tribuna, ki jo je organizirala 
Socialistična zveza v kranjski ob
čini. Ker so predsedniki krajev
nih organizacij sami lahko ocenili 
koristnost takih razprav in sre
čanj, lahko še pričakujemo, da 
bodo tudi drugje v kranjski ob
čini in na Gorenjskem organizi
rali javne tribune. — M. Z. 

Prejšnji teden se je začel v 
hotelu »Kr im« na Bledu I. semi
nar za občinske uslužbence, k i ?o 
zaposleni v zvezi z varstvom Vo
jaških vojnih inval idov in borcev 
NOV . Na tem seminarju, k i ga je 
pr i red i l Svet za socialno varstvo 
L R S i n bo trajal 12 delovnih drv. 
so 4 udeleženci iz našega okraja, 
in 6 i c e r : 2 z Jesenic, po eden iz 
radovljiške in škofjeloške komune. 

Vars tvu borcev i n inval idov je 
naša družba že doslej posvečala 
mnogo pozornosti, saj predstavlja 
to varstvo eno izmed pomembnej
ših vprašanj v okv i ru socialnega 
varstva. V ta namen se porabi 
letno v Jugoslav i j i preko 20 m i l i 
jard, v Sloveni j i nad 2 mi l i ja rd i , 
v kranjskem okra ju pa smo lan i 
porabil i oko l i 159 mil i jonov d in . 

Smo v ča6u, ko se prenaša vse 
več odgovornosti i n nalog v ko 
muno, p r i varstvu borcev in inva
l idov pa j e še vedno niz pristoj
nosti na republiških i n zveznih 
organih. Težišče je na okraju, 
medtem k o ima komuna, k i je 
najbližja tem problemom, le ne
katere manj pomembne pristojno
sti tehničnega značaja. 

Zato je Z IS sk len i l , da Je 
treba prenesti osnovne pristojnosti 
na kemuno, za kar bo potrebna 
vrsta sprememb v zvezni zakono
daj i . Prve ukrepe že pr ipravl ja 
zvezni svet za socialno pol i t iko i n 
komunalna vprašanja i n bodo 
predloženi L S v razpravo. 

Nov i predpisi namreč predvide
vajo, da bodo dosedanje pristoj
nosti okrajev v zvezi s tem pre
nesli na komune, pristojnosti 
republiških i n zveznih organov pa 
nr ok-rtm« organe. 

Za izvedbo teh sprememb eo 
potrebne temeljite priprave, k i so 
v teku. Sem i«r>ada tudi omeni eni 
seminar, na katerem se določeni 
občinski uslužbenci usposabljalo 
za nove naloge. Temu bo sledi l 
drugi seminar, k i se bo začel 
12. marca v zdravilišču »Triglav« 
v Mojstrani in k i se ga bodo ude-
lečiH tudi iz našega okraja. 

N a odseku za j - " ' - 1 ' - ' ^ in bo-^e 
pri oddelku za družbene službe 
O L O Kran j so izraz i l i mnenje, 
na i bi t i uslužbenci seminaria po 
zaključku nekaj časa prakt ic i ra l i 
pri n j ih . 

S. Skrabar 

nj im seznanile zbore Pro izva ja l 
cev. Škofjeloški občinski odbor pro
izvajalcev bo obravnaval p r o y 
matiko nov ih prav i ln ikov n a £e 
ki bo predvidoma prihodnji tode-
Komis i ja , k i je v Škofjeloški ob 
ni pregledovala p rav i l n ike o č-
l i t v i čistega in esebnega dohod1'; 
je ugotovila pri nekaterih p r s v " 
n i k i h določene pomanjkljivo©*; • 
j ih je zato vrni la podjet jem v -
pravo. Posamezni prav i l na 
bi l i slabi zato, ker n ima j o T*..--
hodnih potrebnih posto-
analiz, k i bi lahko 6 l u * * 1 f t v-
osnova za sestavo posame*n *h 
glavij v prav i ln iku. Tako m-- , 
kajo analize dobodka za d^-
tri leta nazaj in prav zato 
težko primerjati posamezn a r 

merja. 

Nekatera podjetja bodo mo* : 

dopolnit i tudi posamezna por 
ja, k i j i h niso podrobneje ob-j 
navala, čeprav so j ih po«o®to r 
novala. P r i določenih i>ravn r ' . 
se kaže tudi vp l iv tujih socJell 
cev. B i l i so tudi pr imer i , fc0 t,j 
prav i ln ike v podjetju niso i 
prekontrol iral i in j ih b->lj prfitf* 
di l i svoj im razm^rr.m. Kcrni^ ' ; -
med drugim tudi u g o t o v i l ^ ^ 3 : 

nekatera podjetja preveč n e 
marno gledala na izdelavo p r -
nikov o del i tvi čistega in os^s-v, 
dohodka. Predvsem v m-ar 
podjetjih se jc pri izdelavi p . - -
nikov ponovno pokazalo p o 
kanje ustreznega s ' r o k o v n c ~ a 

ra. Industrijske in d r u g * v e . » * 
»osoodarske org?.n:zari«e s?> dot ' 
težko nalogo ooravile bolj i 
manj uspešno. Te*nje po P o v 

nju osebnih dohodkov so r c - -
P. 

Dr. Vladimir Stiasny O problemih zobozdravstva 
(Nadaljevanje in konec) 

Problemi otroškega zobozdrav-
ttva zaslužijo posebno pozornost. 
Tudi tu je pomanjkanje zobo-
zdravniškega kadra veliko, mor
da mnogo večje, kot v zobozdrav-
»tvenih ustanovah za odrasle. 
Dejstvo j«, da je končna rešitev 
problema zobozdravstvene zaščite 
pravzaprav odvisna od razvitosti 
•lužbe zobozdravstva. Bolje je bo
lezen preprečevati kakor zdraviti, 
pe samo bolje, ampak tudi mno
go ceneje. Ca« bi bil, da bi se Za
vod za soHalno zavarovanje tega 
nekoliko bolje zavedal. Vsak pa
meten ifea-vHar " a ' a danes enkrat 
d« kakor jutri dvakrat. 

Or^sn 'Md ' a zobozdravstvene 
xaščite šolskih otrok obsega Sol-
f k o zobno ambulanto I na šoli »Si« 
m on Jenko« v Kranju (60 ur te
densko) in Šolsko zobno ambu
lanto II Stražiftče (4(1 ur tedenr^o). 
f o l s k a zobna ambulanta sistema
tično nudi vso zobozdravstveno 

oskrbo med šolskim letom otrokom 
iz šol »Simon Jenko*, in "-France 
Prešeren* (1400 otrok). Šolska zob
na ambulanta II Stražišče pa 
učencem šole »Lucijan Seljak« v 
Stražišču (1100 otrok). Med šol
skimi počitnicami delata obe za 
otroke iz ostalih Sol sistematič
no (šolska ambulanta I za levi 
breg Save. ambulanta II. P 8 z* 
desni breg). Razumljivo, da nudi
ta ambulanti tudi pomoč malim 
pacientom z bolečinami (ob upo
števanju rejonizacije!). Obe am
bulanti sta vedno na razpolago 
tudi predšolskim otrokom. 

V načrtu je 
bulanta na šoli 
Planini, ki bi 
omenjene šole 
kre. Prostori so 
zobni terapevt. 
»Sonje finončnih 
m o a m b u l a n t e ; 
•ti. ki bi imel 

še ena zobna a m -
»Stanc Žagar« na 
prevzela učence 

i n levi breg K o -
na razpolago, tudi 
Ostane le še vpra-
sredstev za oore-
te naj bi dal t i -

od dela take am

bulante finančno korist, to je Za
vod za socialno zavarovanje.. 

Ce upoštevamo, da je zajetih 
skupaj blizu 2500 otrok v sistema
tično zdravljenje, vseh šoloobvez* 
nih otrok v naši občini pa je bli
zu 8.000, je Jasno, da je taka zo
bozdravstvena zaščita skrajno po-
manjkljiva. Tu pa niso šteti pred
šolski otroci in dijaki srednjih 
šol, ki se po ukinitvi ambulante 
na gimnaziji nimajo kie zdraviti. 

Da bi vsaj malo omilili ta pro
blem na terenu, imamo v načrtu 
terenske akciie. Zavod za social
no zavarovanje je s tem načrtom 
seznan ; en in je tudi pripravljen 
to akcijo firnarstrati. 

Prav firicsiranje otreš-fresa zo
bozdravstva, k i je daleč na 'no-
membnejša aktivnost v zobo
zdravstvu, jo že leta in leta m i -
n m a m a in jo to verjetno p l ~ " n ! 
vzrok n c r - v . v ' ^ M službe c tm*ke -
2p zobozdravstva. ' 

Omovna aktivnost šolskih zob

n ih ambulant je vzgojna i n šele 
potem terapevtska. Vzgojna ak
tivnost obstoji v propagandi in v 
uvel javl janju načel ustne higiene. 
Opazit i je, da šolski otroci zobe 
sploh ne čistijo al i pa zelo nered
no i n nemarno. Ugotovljeno Je, 
da dobro in prav i lno čiščenje zob 
zmanjšuje zobno gnilobo za 15 
odstotkov. Naj se torej mamice ne 
čudijo, če zobozdravnik v šolski 
zobni ambulant i zavrne otroka, k i 
zob n i prav i lno in temelj ito oči
s t i l . 

V zanemarjenih ustih se pojav
l ja vnetje dlesni, razen tega ima 
jo vse za l ivke občutno ekraičano 
življenjsko dobo. posebno za l ivke 
na sprednj ih zobeh. Zanemarjati 
vs-ta pomeni zmanjšati pomen de
la in truda zobozdravnika. Tud i 
i 'sneh zdr^v l i en ia je or i zanemar
jenih ustih minimalen, ravno ta-
M tudi učinek tablet f luor-kalc i -
ja. 

Zato so vsi otroci z neočV;r<ni-
s ĵ v " ^ ' " V h z*> sn'h ."* r , ' v ' -
H n ' " h zavrnjeni (razen z boleči
nami). 

V nekaterih šolah Je uvedena 
stalna kontrola čiščenja. C e se 
u.eotovl vnetje dlesni zaradi za
nemarjanja ust, se začne takoj z 
zdrav l i en J em dlesni. Prav i lno 
zdravljenje dlesni je boleče in 
predvsem popolnoma nc*po!rebno. 

Uspeh: Na šolah »Simon Jenko« 
in »France Prešeren« je poštah 
slaba ustna higiena in s tem vnet
je dlesni redkost. Starši, k i se ne 
strinjajo s takim zdravl ienjem, ee 
k h k o zglasijo (to je vedno zažele
no!) v šo^.ki ambulanti . 

Zdmv zob ie npskončno več vre
den, kakor še tako dobro poprav
l jen zob. TeraoevVka aktivnest 
j e sestavljena i z zdTavlienja zob
ne "ni lcbe, n j e n h vzrokov in po
sledic ter iz kontrole Drav'lnega 
izraiča^'a stalnih zob. V pr imeru 
nepravilnega izražanja pa Je zo-
bozdravn:<k v šolski zobni ambu
lanti dolžan, da oravočai-mo 
uis'rezno intervenira. V<-,e z"<> ni 
navedeno postavlja ogromno obre
menitev za terapevte v šolskih 
ftfrnllt pmVi lantnh. C"- j-? tvdi 
kol .kor tol iko zadovoljen z ak-

1 tivnostjo zobnih ambulant. j e 

ko nezadovolien z otroškim ro'v 
I zdravstvom. Po pravici neza<^0^* 

l jen! Vsaj 8 zobozdravniBcov I 
meralo posvetiti ves čas r ^ r 
otrokom pa bi komai za^enj<w»|! 
Prepričan sem, da si lahko sat 
od takega pojmovanja (8 icV 
zdravnikov na 0000 otrok) p-v-
ma zobne gnilobe pri o t roc ih ja> 
ko obetamo uspeh. 

N s smemo nnzabitl, da 7 —-
marjanlem šolske drl? 1 ne deV 

Isko ustvarjamo nov s'ol p o e 
tov za že tako preobremon.c 
zobne ambulante. 

Zak l 'u *ek : Zobozdravs tva^ 
lavce čaka še mno^o dela o r i * 
ganizacljl in i z v - i - n i u ^ d 
zobozdravstvene z*»črte ln ?e r ' 

ln r ' A ' a -Ta6 ' 
- kor istnike te r^e- Za l -
le. da 'e ta « w H * M * ? " 
zdravstvu treba razvozi Jati t T 1 

-.-ewek,M k— me*a M * Y " I V | 
moramo storit i mi , z obozdrav^ 
ni delavci . Jtelejl W « m » - * > 
nas! r ^ e n t i vse to vedel: 
upošteval!. 



PRED IZREDNIMI KONFERENCAMI KRAJEVNIH ORGANIZACIJ SZDL 

Uspeh je odvisen od dobrih priprav 
Krajevne organizacije S Z D L bo

do sklicale v marcu izredne kon 
ference. Ob tej priložnosti bodo 
pregledale enoletno delo in uspe-

K R A N J S K I 
G L R S 

he. Kakšen bo končni uspeh teh 
konferenc, pa bo odvisno od sa
m i h organizaci j S Z D L . Predvsem 
gre za vsebinsko plat; ta naj po
meni napredek za vse organe i n 
organizacije, k i delujejo na ob
močju kra jevne organizacije So

cialistične 
stva. 

Izredne konference bodo lahko 
priložnost, kjer bodo občani uspeš
no obravnaval i vprašanja v zvezi 
z novo ustavo. Prav bo, če se bo
do pogovori l i tudi o občinskih 
statutih i n statutih krajevnih 
skupnosti. Posebej pa naj b i kon
ference ocenile — a l i je biilo do
sedanje delo Socialistične zveze v 
skladu s stališči V . kongresa S Z D L 
Jugoslavije i n Slovenije ter II. 
plenuma G O SZDLSloveni je . Ta 
izhodišča naj služijo izrednim 
konferencam za ocenjevanje dela 
odborov in organizacij S Z D L , pa 
tudi drugih organizacij, k i de lu-

Kaj menijo volivci 
v Besnici? 

zveze delovnega l jud- l jejo na območju krajevne organi
zacije a l i občine. 

Te konference pa b i vsekakor 
! izgubile na pomenu, če b i se spre-
| menile v zbore volivcev, k i ob-
• ravnavajo posmezne potrebe i n 
probleme v zvezi s komunalno de-

'•• javnostjo v kra ju i n podobno. K o 
ristneje bo, če bodo konference 

• ob tej priložnosti ocenile, kako so 
j takšna vprašanja obravnaval i na 
krajevnem odboru a l i stanovanj-

j sk i skupnosti . T u se 'ahko določ
neje pokaže n a tistega, k i j e od
govoren za reševanje teh vpra
šanj. — Ob tej priložnosti bodo 
dopolni l i odbore z nov imi člani — 
namesto t ist ih, k i so med letom 
odpadli i n podobno. 

N a priiporočiao ObO S Z D L naj 
b i krajevne organizacije Soc ia l i 
stične zveze pred tem izdale svo
j a glasila. Vsebino naj b i posve
t i l i vprašanjem, k i j i h bodo obrav
navale konference. 

Minulo soboto je b i l zbor vol i v 
cev v Besnic i . Takoj na začetku 
moramo ugotovit i , da je bi la ude
ležba dobra. 

Kaže, da bodo zbori vol ivcev z 
uve l jav l janjem samoupravl janja v 
kra jevn ih skuonost ih dobi l i še 
večji pomen. 2e ob tej priložno
sti je prišlo do razprave v zvezi s 
sredstvi, k i j i h bo prispeval ob
činski l judski odbor tamkajšnjemu 
krajevnemu odboru. Porabi t i j i h 
hočejo čimbolj smotrno. Do živah-

Odslej v novem 
prostoru 

Ljudska knjižnica v Naklem ima 
nove delovne pogoje 

Ze v začetku februarja, ko so 
bile po vsej S loveni j i pr i redi tve v 
opomin pesnika dr . Franceta Pre
šerna, je b i l a v Domu kul ture v 
Naklem otvoritev novega prostora 
Ljudske knjižnice. 

Knjižnica v Nak l em je b i l a 
ustanovljena nekako konec 1. 1947 
Svoj prostor je ime la vse do le-
;ta 1951 v nadvse skromni pred
sobi v Domu kul ture , potem pa 
se je presel i la v poslopje, k jer j e 
bil nekdaj »FRONTNI K O T I 
ČEK«. Knjižne pol ice so bi le ta
krat še zelo skromne, saj j e b i lo 

njih l e 272 knj ig , po kater ih 
i esegalo 45 bralcev. 

v « e do začetka februarja L jud 
Bka knjižnica v Nak lem n i imela 
stalnega i n pr imernega prostora 
Selitve so 6e tudi po letu 1951 
vrstile druga z a drugo, dokler 
knjižnica po devet ih le t ih ne bo 
prišla spet nazaj v Dom ku l ture 
kjer je dobi la prostor .kakršen j i 
gre. K l j u b temu pa j e knjižnica 
z uspehom oprav l ja la svoje po
slanstvo, saj ji je do danes uspe
lo zbrati že skoraj 1300 kn j i g in s i 
ustvarit i precej širok k r og bralcev 
Z novim prostorom pa so nasto
pili za knjižnico v Nak lem prav 
gotovo tak v-ni delovni pogoji, k 
obetajo najlepšo perspektivo. Delo 
knjižničarjev ne bo prvenstveno 
borba za prostor, temveč skrb, 
kako čimveč kn j i g približattčim-
Siršemu krogu bralcev. ^ veTP^H 

ne razprave je prišlo tudi v zvezi 
s cesto, k i bi vezala Besnico s 
Podnartom. 

Ob tej ..•riložnesti so se lot i l i 
tudi trgovine v Sp. Besnic i . Naj
prej je bi la beseda o delovnem 
času. K e r trgovina ni imela do
volj prometa, je podjetje »Živi la« 
določilo namesto 8-urnega, 4-urni 
delovni čas, i n to v dopoldanskih 
urah. Na zboru pa so vol ivc i do
segli, da bo poslej trgovina od
prta 2 ur i dopoldne i n 2 ur i po
poldne. — Spregovori l i so tudi o 
vodovodu. Ta je kar precej na
predoval. Mer i tve so končane, na
črti pa so v delu.' Besničani se na
dejajo, da se bodo kma lu lahko 
lo t i l i gradnje. Pr iprav l j en i so tudi 
pomagati s prostovol jnimi prispev
k i i n z delom. 

In še ena ugotovitev: vo l ivc i so 
dobi l i zaupanje v zbore in v or
ganizacijo S Z D L . Uv ide l i so, da 
imajo vedno večji vp l iv v svojem 
kra ju . — F. S. 

K boljši vsebinski pr iprav i kon 
ferenc bo prav gotovo pripomogel 
tudi seminar za vodstveni kader 
krajevnih organizacij S Z D L , lci j e 
b i l pretekl i teden na Jezerskem. 

Tega motiva nismo posneli lansko pomlad, temveč sredi februarja letos. Milo vreme je takrat pre-
maknilo koledar poljskih opravil in kmetje so si zavihali rokave. Ce bi družina, ki jo kaše naša slika, 
le malo odlašala z delom, potlej ne bi mogla pobrati repe iz zasipnice. Polja je prekrila razmeroma de

bela snežna odeja. 

Trdn i temelji za delo 
v prihodnje 

DU RADOVLJICA J E LETOS PRIPRAVILA P R E D V S E M SISTEMATIČNE OBLIKE 
IZOBRAŽEVANJA 

Po združitvi Delavskih univerz 
Bled, Bohinj i n Radovl j ica j e 
imel nov i upravni odbor že dve 
seji. N a nj ih so člani razprav l ja
l i o organizacij i nove združene 
Delavske univerze, da bo delo v 
njenem okv i ru res boljše, kot je 
bi lo doslej. G lavna utemelj itev 
združevanja j e b i la namreč po
treba po združitvi razpoložlji-

Mla ' " ~ki ak^iv tudi 
pri 2L/topr ometu 

V soboto, 25. februarja, j e bi la 
v podjetju Avtopromet v K r a n j u 
ustanovna skupščina organizacije 
L M S . — Mlad insko organizaci jo so 
v podjetju nameraval i osnovati že 
pred dvema letoma, vendar so mo
ra l i namero opustit i , ker niso 
ime l i dovolj mladine. V zadnjem 
času pa se j e stanje bistveno 
spremenilo. Zdaj zaposluje pod
jet je 49 mladincev — vsekakor 
dovol j , da dobijo svojo organiza
ci jo. 

N a skupščini, k i se je je ude
ležil tudi predsednik O b K L M S 
Jože Kavčič, so mladince sezna
n i l i s programom dela i n ne na
zadnje s prav icami i n dolžnostmi 
k i j i h ima mladina v mladinski 
organizaci j i . Govo r i l i so tudi 
vključevanju mladine v organe 
družbenega upravl janja i n o uč 
n i h uspehih vajencev, k i ob isku
je jo So lo za mehansko stroko v 
Šentvidu. Trenutno obiskuje to 
šolo 11 vajencev Avtoprometa. 

SENCURSKI F A N T J E 
V nedeljo, 25. februarja, zve

čer je b i l v Šenčurju zanimiv k o n 
cert narodnih i n part izanskih 
pesmi. Za vaščane pa je b i lo ra
zen tega privlačno tudi to, da je 
tokrat nastopi l novoustanovljeni 
domači oktet S E N C U R S K I H F A N 
T O V . Zato so napolni l i dvorano 
do zadnjega kotička. Poslušalci so 
izvajalce hvaležno spremljal i in 
nagradi l i z navdušenimi aplavzi . 
Pevc i so mora l i več pesmi pono-
viti. 

Največ zaslug za ta dogodek v 
Šenčurju ima zborovodja Janko 
Golob. Vaščani s i želijo še več 
tak ih pr iredi tev. - A . F. 
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G L A « 
v vsako hišo 

vega kadra i n sredstev, da b i se 
tako ustvar i l i boljši pogoji za 
dobro organizacijo izobraževanja 
odraslih. 

Do konca letošnjega šolskega le
ta bodo na Bledu, v Radovl j ic i j n 
v Bohin ju še delal i po programu, 
k i 60 ga sprejel i v začetku šolske
ga leta. Tokrat s i oglejmo, kak
šen je letošnji delovni program 
Delavske univerze v Radovl j ic i . 
V Radovlj ici letos poteka že če-

Gasilski — kulturni dom v Lahovčah pri Cerkljah stoji že pet let 
v surovem stanju. Da se neometano zidovje kvari, menda ni treba 
posebej poudarjati. Razen tega imajo vedno manj upanja, da bi 
kdaj poslopje do kraja dogradili, škoda je tudi, da dom ne more 

služiti prvotnemu namenu. 

RADOVLJIŠKA 
KOMUNA 

trto leto organiziranega izobraže
vanja odras l ih : najprej eno leto 
pod okr i l jem izobraževalnega cen
tra, od jeseni 1959 pa že v ok
v i r u Delavske univerze. 

Podobno kot vse druge Delav
ske univerze je tudi radovljiška 
prvo izobraževalno sezono več a l i | 
manj raziskovala, kaj naj najprej 
zajame v svojo dejavnost. K e r na 
tem področju n i bi lo izkušenj, je 
bi lo potrebno najprej ugotoviti, 
kakšno vrsto izobrazbe s i odrasl i 
l judje najbolj želijo. P r vo obdobje 
nesistematičnih obl ik izobraževa
nja — predvsem z enovečernimi 
po l judnimi predavanji — je ime
lo namen, da pr idobi občane i n 
j i h seznani s tem, da deluje usta-

Zanimanje za novo ustavo 
Politični akt iv Brezje — Mošnje 

- Cernivec je eden i zmed prv ih 
vaških političnih akt ivov v radov
ljiški občini i n verjetno tudi v 
okraju, k i je že obširneje raz
pravl ja l o prednacrtu tez nove 
ustave. Vseh 30 udeležencev ak
tiva je z zadovoljstvom pozdravi
lo to razpravo, saj je b i lo o naši 
novi ustavi do sedaj še zelo malo 
govora, na širših forumih se pa 
še 6koraj n i tolmačila. 

Ve l iko zanimanje so člani akt i 
va pokazali za spremembe v zve
z i z vlogo na službenem mestu, 
za predvideno povezavo države i n 
državljana v enoto itd., povpraše
val i pa so tudi o značilnostih pre
hodnega obdobja i z social izma v 
komunizem. V prednacrtu tez je 
rečeno, da b i bi le odveč i luzi je, 
da bo kma lu prišlo do komuniz
ma, saj je vse to odvisno od sa

mih državljanov ,od mednarodne 
delitve, od povečanja produkt iv
nosti, od vključevanja l judi v or
gane samoupravl janja i n od mno
gih stvari . 

V e l i ko vprašanj n a omenjenem 
akt i vu je zadevalo osebno las tn i 
no, posebno še zaradi tega, ker 
so krožile med našim prebival
stvom izmišljene govorice o po
državljenju imetja. Prednacrt tez 
nove ustave pa predvideva, da ima 
vsakdo lahko v lasti hišo i n d ru 
go imetje, k i s i ga pridobi s svo
j i m delom. Vse to je tudi nasled-
no. Kmet i j sk i maksimum še vna
prej ostane 10 ha. Po vsej verjet
nosti ga tudi v prihodnje ne bo 
treba zniževati (posebno še na 
Gorenjskem, kjer je ostalo le še 
izredno malo l judi , k i b i želeli 
živeti od dela na kmeti j i ) . 

V prednacrtu tez 
je govora tudi o pr ivatn i lastnini 
obrtnikov. Tud i o tem Je tekla 

razprava na ak t i vu na Brezjah. 
V prednacrtu j e rečeno, d a obrt
niška proizvodnja še vedno pred
stavl ja izkoriščanje človeka po 
človeku. Zato predvideva, d a p r i 
vatni obrtn ik i ne b i smel i zapo
s lovat i tu j ih delavcev, če pa b i 
j ih zaposlovali , b i moral i uvesti de
lavsko samoupravljanje i n delitev 
dohodka kot gospodarske organi
zacije družbenega sektorja. 

V e l i k o zanimanje za značilnosti 
nove ustave i n obširna razprava 
na omenjenem akt i vu sta dokaza
le ,da so tovrstne razprave infor
mativnega značaja nujno potreb
ne. K o pa bo osnutek ustave dan 
v širšo razpravo, bodo občani že 
seznanjeni z novostmi i n tako n a 
razpravo tudi najbolje pr ipravl je
n i . 

Prav b i bilo, d a bi tudi po osta-
i i h naših kra j ih pr iprav i l i imfor-

nove ustave j mat ivna predavanja i n razprave 
o spremembah, k i prebivalce naj
bolj zanimajo. — M . S. 

nova Jci se ukvar ja z izobraževa
njem odrasl ih. V preteklem letu 
je D U Radovl j ica že pr iprav i la 
nekaj tečajev i n šol, letos pa je 
njena dejavnost pretežno usmer
jena na sistematične obl ike izo
braževanja. Tako sta b i la v jeseni 
odprta dva oddelka srednje eko
nomske šole; pr i jav i lo se j e 60 
slušateljev. Istočasno je b i la 
osnovana tudi administrat ivna šo
la , za ,katero so uredi l i strojepis-
n ico in jo opremil i s 15 pisa ln imi 
stroji . T i sedaj služijo tudi za 
strojepisne tečaje in eo tako stro
j i skoro vedno v uporabi. Ze ne
kaj mesecev poteka delo v dveh 
oddelkih večerne politične šole in 
v oddelku osnovne šole za odra
sle, k i je po vsej verjetnosti zad
n j i , saj so že vsi , k i so s i želeli 
pr idobit i osnovnošolsko izobrazbo, 
priložnosti za to že izkor is t i l i . Ra
zen teh so imel i v jeseni še dva 
tečaja za krojenje i n 4 jezikovne 
tečaje, i n v jeseni pa še krajši te
čaj za vodstva v s ind ika ln ih or
ganizacijah. 

Delavska univerza skrb i za po
tujoči kino, k i enkrat tedensko 
gostuje na Brezjah, v Mošnjah in 
v K a m n i gorici. 

V letošnjem šolskem letu je 
vodstvo D U pr iprav i lo 20 enove-
černih predavanj, k i so bi la kar 
dobro obskana , saj j i h ze vsako
krat poslušalo od 150 do 400 po
slušalcev. 

Od časa do časa D U pr iprav i tu
d i celovečerno kul turno pr i red i 
tev. Tako naj omenmi koncert 
Invalidskega pevskega zbora za 
Dan republ ike in glasbeno-lite-
rarn i večer ob obletnici smrt i 
dr. Franceta Prešerna. — M . S. 

Odslej štiri sindikalne 
podružnice 

Preteklo soboto popoldne j « 
imela svoj občni zbor sindikalna 
podružnica radovljiških trgov
sk ih i n gostinskih delavcev. Do 
sedaj je ta s ind ika lna rx>družnica 
združevala člane s indikata i z t r 
govskih podjetij »Zeleznina« in 
-Slovenka« ter i z poslovnih enot 
ljubljanskega podjetja »Tobak«, 
k i so v Radovl j ic i . Razen n j i h so 
bi l i v tej podružnici vključeni še 
gostinski delavci i z gostinskega 
podjetja »Grajski dvor« i n iz ne
katerih manjših gostinskih obra
tov. K e r je bi lo delo v tak i s in 
d ika ln i enoti, k i j e vključevala 
člane z različnimi težnjami, pre
cej otežkočeno, so na omenjenem 
občnem zboru sk len i l i , da jo raz
delijo na štiri manjše s indikalne 
podružnice. Tako bodo odslej de
lovale podružnice: »2eleznina«, 
»Slovenka«, poslovne enote »To
baka« i n »Grajski dvor«. 

Trgovski i n gostinski delavci so 
se na občnem zboru pomeni l i o 
najvažnejših problemih gostinskih 
in trgovskih gospodarskih organi
zacij. K e r bodo tudi gostinska pod
jetja po vsej verjetnosti že v bliž
nj i prihodnosti prešla na redni 
obračun, bodo moral i gostinski 
delavci še z večjo odgovornostjo 
in delavnostjo opravljati svoj po
klic, da bodo imel i obrate čim
bolj zasedene i n da bodo tako 
zmogli plačevanje vseh prispev
kov. Trgovski delavci so nakazo
val i problem strežnega kadra, za 
katerega bo potrebno organizirat i 
tečaje in seminarje i n ga n a nj ih 
usposobiti za sodoben način pro
daje. Govora je bi lo rudi o do
pustih;, prav v mesecih, k i so za 
dopust najbolj pr imerni , je sezona 
in zato gostinski in trgovski de
lavc i ne morejo izkorist i t i letnega 
dopusta. Zaradi tega pa b i b i lo 
posebno za gostinske delavce po
trebno doseči, da bi se uredi l n j i 
hov delovni čas i n da b i res de
la l i le 8 ur na dan. 

Garaže... garaže! To je klic sodobnega motoriziranega človeka, ki 
se bori z veliko skrbjo: Kam z avtomobilom? Novo naselje na Zla
tem polju v Kranju je dobilo celo vrsto garaž. Teh pa Je še vedno 

premalo, da bi zadostili željam vseh lastnikov avtomobilov. 

Doslej največje žrebanje za naše naročnike 
Dva mopeda, televizijski sprejemnik, 

dva radijska sprejemnika in drugi bogati 
dobitki 

Dobitki so lahko vaši, če boste 
pravočasno poravnali vsaj polletno naročnino 

za Glas (650 dinariev). 
Seveda pa bodo tudJ tokrat imeli več možnosti tisti, 

ki bodo plačali naročnino za vse leto in tisti, ki so že 
dlje naročniki, in sicer: 

— kdor plača za pol leta, bo imel en glas, 
— kdor plača za vse leto, bo imel 3 glasove, 
— kdor je naročen že več kot 5 let, bo imel 4 

glasove, 
— kdor je naročen že več kot 10 let, pa bo imel 

S glasov. 
Naročnike prosimo, da poravnajo zaostalo naroč

nino najkasneje do 5. maja 1962! 

ZA NAŠE NAGRADNO ŽRE
BANJE SO DOSLEJ PRISPE
VALA T A L E PODJETJA: 

1. Tovarna gumijevih izdelkov 
»Sava« Kranj 

2. Iskra, Kranj 
3. Kurivo, Kranj 
4. Gorenjska oblačilnica, 

Kranj 
5. KRASOPREMA, Dutovlje 
6. železarna, Jesenice 
7. Trgovsko podjetje »Murka«, 

Lesce 

8. Tovarna finega pohištva 
»Sora«, Medvode 

9. Gozdno gospodarstvo Kranj 
10. »Odeja« Skofja Loka 



SEMINAR 
ZA P R E D S E D N I K E 
K O SZDL 
Trži«, 27. februarja - Danes po

poldne je tu zasedala komis i ja za 
ideološka vprašanja p r i ObO 
SZDL. Člani komis i je so razprav
l j a l i predvsem o pr ipravah n a se
minar za predsednike kra jevn ih 
odborov S Z D L i n so med drug im 
izde la l i tudi prodroben program 
•eminar ja . 

T R Ž I Š K I 
VESTNIK 
»GORENJSKI FANTJE« 
V G O S T E H 
Preteklo nedeljo popoldne so za 

prijetno razvedr i lo v Lešah, K o -
vorju, Križah in Dupl jah poskrbe
ti »GORENJSKI F A N T J E * Iz 
Ljubljane. Poslušalci so b i l i na 
vseh štirih pr i redi tvah nadvse za-
lovoljni s pr iprav l j en im sporedom 
gostov in so j i h povsod tudi na 
gradil i z navdušeniim aplavzom. 
Le-ta Je pokazal , da so podobne 
prireditve zaželene in da bodo tu 
di v pr ihodnje dobro obiskane. 

PO SKUPŠČINI ZDRUŽENJA BORCEV 

I z o b r a ž e v a n j e 
v delovnih kolektivih 

Cesta drugega reda, ki se odcepi od ceste I. reda Ljubljana—Jesenice proti Triiiču, poataja za nronict 
čedalje bolj nevarna. Ne gre toliko za to, ker je cesta zelo slaba, temveč ker J= spričo vse večje mo-
torizacije zaradi nepreglednih ovinkov tudi možnost večjega števila nesreč. — Na sliki: na Pristavi je 
prav gotovo predel nepregledne ceste, ki je za promet najbolj nevaren 

Preteklo soboto zvečer je b i la 
v dvorani hotela -Pošte-« redna 
letna skupščina Združenja bor
cev N O B z območja tržiške ob
čine. Skupščini so razen delega
tov (80) prisostvoval i tudi števil
ni predstavniki raznih družbenih 
i n društvenih organizacij. 

Po zanimivem poročilu, k i ga 
je ime l predsednik ObO Z B Ivan 
Stuc in, se jc razvi la nadvse živah
na razprava, v kater i je bi lo naj
več govora o izobraževanju čla
nov Z B . V Tržiču so namreč prav 
pred kra tk im zaključili s tečajem, 
v katerem so s i člani Z3 pr ido
b i l i potrebno znanje, da b i tako 
z uspehom opravi l i izpite za kva 
l i f ikac i jo a l i za pridobitev višje 
kva l i f&ac i j e . P r va . skup ina te

čajnikov je prav pred dnev i za 
ključila tudi z i zp i t i in je večina 
kandidatov dobila odlične a l i 
prav dobre ocene (le dva sta opra
v i la izpit z zadostnim uspehom), 

PRED 8. M A R C E M — D N E V O M ŽENA 

Skrbne priprave 
na praznovanje 

V tržiški občini se že d l je skrb
no pripravljajo na letošnje praz
novanje Dneva žena. Za ta praznik 
predvsem skrbi Konferenca žena 
pri S Z D L , katere odbor 6e je že 
nekajkrat sestal. Medtem ko bo
de na terenu — na območjih po
sameznih kra jevnih odborov za 
praznovanje poskrbele krajevne 
organizacije S Z D L tako kot v 
prejšnjih l e t ih , nameravajo v sa
mem Tržiču dati letošnjemu Dne
vu žena večji poudarek kot kdaj-
koli pre j . 

Na večer pred prazn ikom, 7, 
marca, bo v Cankar jevem domu 
slavnostna akademija, k i jo bo 
pr iprav i l o tržiško D P D »Svoboda«. 
V soboto, 10. marca, pa bodo v 
v vseh običajnih zabaviščnih pro
stor ih (na Ravnah, v Domu Par-
t '^ana in drugod) zabavne prire
ditve s plesom. Se posebej pa se 
tržiške žene tokrat pr ipravl ja jo, 
seveda če bo za to dovolj sred
stev, da bi ob prazn iku žena obi
skale tiste žene, k i so nekdaj ak
t ivno sodelovale v O F oz. S Z D L 
ali A F Z in eo morale svojo de
javnost zaradi obolelosti a l i d r u 
gih vzrokov opustit i . Part izanske 
vdove pa bodo na domu obiskal i 

i n obdari l i tudi zastopniki Z d r u 
ženja borcev tržiške občine; tak
šen sklep so prejeli na zadnji let
n i skupščini, k i je b i la preteklo 
soboto. 

K o sem se o tem razgovarjal 
s tovarišico Mar i j o Karo . sem 
zvedel, kakšne naloge čakajo tr
žiške žene v prihodnje. Osnovni 
problem, k i j ih teži, je skrb za 
za vzgojo in varstvo otrek. Med
tem ko je razumlj ivo, da se žene 
hočejo čimboli vključiti v vse
stransko družbeno življenje, pa 
j ih vendar pr i tem ovira derb za
radi otrok, ker n i zadovol j iv ih 
varstvenih ustanov. V teh p r i 
mer ih gre predvsem za Šoloobvez
ne otroke. V Tržiču sicer obs t aa 
Dijaški dom, k i ima tudi primer
ne prostore, vendar na ie kadrov
sko šibak in zaradi te«a ne zmo
re vseh svoj ih nalog. Zene so za 
to skleni le , da bodo skupno z var-
stveno-vzgojnimi ustanovami, šo
lami , Centrom za napredek gospo
dinjstva, stanovanjskimi skup
nostmi in S Z D L ter drug imi orga
nizaci jami skušale omenjeni pro
blem rešiti v najkrajšem času. 

Nekateri so se izmikali plačilu 

B. F. 

V Bodove', isko grapo gradijo že 
več let gozdno cesto, k i bi pove
zala naselje Crn i v rh s Skofjo Lo
ko. Ta cesta je predvsem gozd
nega pomena in je b i la dosedanja 
gradnja f inansirana p - ' v v m iz 
sredstev gozdnega sklada ter de l 
no tudi s nr?rsp*7k| p&zadet ih pre
bivalcev, kater ih pozdovi oziroma 
ostala zemlj. \ težijo k omenjeni 
cesti. Višino prispevka je do l? " ' 1 

krajevni odbor Zminea. " letu 
1059 je zna&al p r i d e v e k pet sto 
d i n a r e v , lani pa 1.150 d i n a r ' " . ' na 
hektar zemlušča. Pre te 'na ve ' ina 
zavezancev je prispevek tud; p la 
čala, le 26 gospodarstev se je te
mu plačilu uoiralo. Da bi izterjali 
prispevek tudi od teh zavezancev, 
so prebivalc i na zadnjem lansko
letnem zboru vol iv-av v Zmincu 
predlagali , naj Občinski l judski 
odoor ?'.:ofja Loka i'veđe oziroma 
sprejme poseben odlok o .uvedbi 
krajevnega pr ispevka za gradnjo 
ceste v Bodovel. ' :ko grapo. S ta
kim odlokom bi namreč uzak in i l i 
prispevek iz leta 1-59 in 1961 v 
skupnem znesku 1650 dinarjev na 
hekt zemljišča. V ta znesek kra
jevnega pr ispevka se vračuna p r i 
spevek, k i so ga nekateri prebi
valci vplačali že v letu 1959 in 
19ol. medtem ko ga bo moralo že 
omenjeno število zavezancev še v 
celoti plačati. 

Odlok o uvedbi posebnega kra 
jevnega prispevka za gradnjo ce
ste v BodOveljskO grapo, k i ga je 
Občinski l judsk i odbor Skofja Lo 
k a ža potrdi l , vel ja za nasalja 
Sv. Ožbolt (del) i n Sv. Andre j 
(del) na območju Krajevnega od
bora P u-ta l . T a nrsa l ja namre.': 
gravit irajo na Ecdoveljt-.ko grap) 
in prav zato zanje velja odlok o 
uvedbi krajevnega prisoevka za 
čas od prvega januarja do zadnje
ga decembra 1962. Posebni k r a 
jevni prispevek plačujejo zave-

Stanovanjsko 
še vedno 

vprašanje -
pereče 

O ustanovitvi Združenja borcev 
v jeseniški komuni smo na kratko 
poročali že v prejšnj številki, to
krat pa bi omeni l i nekaj proble
mov. 

J E S E N I Š K I 
OVINAR IS 

Delo občinskega odbora Z B Je 
senice je bi lo mimo številnih pro
slav in praznovanj osredotočeno 
še na pospešitev akci je skrb i za 
borce in inval ide s poudarkom na 
prekva l i f ikac i j i , šolanju, zaposlit
v i , reševanju stanovanjskih pro
blemov in seveda na oživljanju 
izročila N O B v zvezi z zbiranjem 
zgodovinskega materiala. 

K l j u b precejšnjemu razumeva
nju stanovanjske komisi je pr i 
O b L O in v Železarni je stano
vanjsko vprašanje še vedno pro
blematično in ga bo moč rešiti le 
z namensko gradnjo. Resda je b i 
lo v lanskem in letošnjem letu 
rcSenih 127 stanovanjskih proble
mov, p r i kater ih je imela težavno 
in nehvaležno delo zlasti stano
vanjska komisi ja v Železarni. Iz
med teh j i h je b i lo rešeno 55 
brez udeležbe. 21 s finančno in 
39 s fizično udeležbo, 8 s pSmočjo 
pri zadružni gradnji i n 4 s pomoč
jo pr i ind i v idua ln i gradnji . Šte
v i l k e potrjujejo, da je precej to
varišev prispevalo po svoj ih mo
čeh pr i reševanju stanovanjskih 
problemov, k i pa so še vedno k r i 

tični. Trideset primerov j e nu j 
nih . Z B apel i ra n a vsa podjetja, 
k i so doslej malo a l i pa sploh niso 
prispevala za stanovanja svoj ih 
delavcev i n uslužbencev, da tudi 
ona začno z reševanjem stano
vanjskega vprašanja borcev — čla
nov svojega kolekt iva. 

Za strokovno usposabljanje bor
cev in akt iv istov N O V , k i so za
posleni v Železarni, skrb i že ne
kaj let posebna komis i ja pr i k a -

DELAVNOST 
ORGANIZACIJ 
ZDRUŽENJA B O R C E V 
Pretek lo soboto je bi la na Jese

nicah občinska skupščina Združe
nja borcev. V jeseniški občini 
sedaj deluje 13 osnovnih organi
zacij Združenja borcev, k i zdru
žujejo nad 2200 članov. L a n i so 
borci z jeseniške občine sodelo
va l i na najrazličnejših proslavah 
jn pohodih, k i so bi l i združeni s 
praznovanjem 20. obletnice l j u d 
ske revolucije. Letos nameravajo 
izdat i tudi zbornik, na Belem po
lju nad Hrušico. kjer je padlo 
1942. leta 46 talcev, pa bodo pr i 
p r a v i l i proslavo. 

P R A Z N O V A N J E 
J A V O R N I S K I H 
P L A N I N C E V 
Te dn i so javorniški p laninc i 

praznoval i 15-letnico svojega 
delovanja. V pretekl ih let ih .so 
planinci i n drugi l jubite l j i 
gora dosegli precej uspehov. 
Med drug im so prenovi l i Sta-
ničevo kočo pod Tr ig lavom. 
P r i tem so se zlasti pokazal i 
nekateri posamezniki , k i so 
sami prenesl i precej gradbe
nega materiala za popravi lo 
koče. 

Ob oskrbi za Staničevo kočo 
pod Tr ig lavom pa p lan inc i z 
Javorn ika i n Koroške Bele 
niso pozabi l i na vzdrževanje 
Kov inarske koče ln p laninske 
postojanke na Pr is tav i v J a 
vor ni škem rovtu. 

K l j u b temu, da so imel i v 
pretekl ih let ih precej težav 
pr i delu, je b i lo gospodarjenje 
v društvu zelo vzorno. Radi bi 
v ide l i , da bi letos za svoje 
delo prejel i nekaj več sredstev. 

N a zadnjem občnem zboru, 
ki 60 ga imel i te dn i , so v raz
prav i precej govori l i tudi o 
izgradnji zimskošportnega cen
tra Ve l o polje. Vs i govornik! 
so se zavzemali , da je edini 
možni dostop na Ve l o polje z 
žičnico, ka r je tudi najceneje. 
Zgradi l i pa naj bi jo iz dol ine 
K r m e pa do Pršivea. 

Ze nekaj let deluje pr i P l a 
ninskem društvu na Javo rn iku 
in Koroški Be l i tudi mlad insk i 
odsek, k je zelo delaven. V o d 
stvo društva pa se zelo t rudi , 
da bi vključilo v svoje vrste 
Se več mladih l judi . 

M . Z. 

drevskem sektorju s 5 podkomisi 
jami. Do sedaj s i je pridobi lo k va 
l i f ikac i jo na de lovnih mestih 306 
borcev. 

Za prekva l i f ikac i jo izven Žele
zarne pa se j e pr i jav i lo 37 članov 
Z B raznih strok i z vse jeseniške 
občine. P r i organizaci j i tečajev so 
se pojavi le težave, ker j i h za vse 
stroke n i moč organizirat i na Je 
senicah in se morajo zato priza
deti vozit i na tečaje v druge k ra 
je. 

T i s t im borcem pa. k i 6o vpisa
ni na srednji tehniški a l i dopisni 
ekonomski srednj i šoli, bo treba 
mimo materialne pomoči nudi t i 
tudi moralno pomoč z razn imi 
razgovori, seminar j i itd., kar bo 
vse nedvomno pripomoglo k bolj
šemu uspehu. St. S. 

M lad ina iz Raven na Koroškem 
NA MLADINSKI 
DELOVNI AKCIJI 
NA JESEN ICAH 
Na zadnjem p lenumu Občinske

ga komite ja L M S n a Jesenicah, 
k i je b i l pretekl i petek, so med 
drugim seznani l i člane s proble
matiko, k i jo je obravnaval VII-
kongres L judske mladine januar
ja letos v K ran ju . Dogovori l i so 
se, d a bodo jeseniški delegati, k i 
so prisostvoval i V I I . kongresu 
L M S v teh dneh odšli po osnov
nih organizaci jah jeseniške obči
ne in predaval i mlad in i o proble
mih, k i j i h je obravnaval kongres. 

Na p l enumu so se pomeni l i t u 
di o delu sta ln ih komis i j p r i Ob
činskem komite ju L M S , nadalje 
o programu dela, oprav i l i pa so 
tudi nekatere kadrovske spremem
be. Prav zaradi tega, ker seda
nji predsednik in sekretar Občin
skega komite ja L M S Janez Ču
den i n Franc i B a n delata izključ
no na pr ipravah za mlad insko de
lovno akc i jo na Jesenicah i n da 
ne b i ostalo delo občinskega ko
miteja L M S na Jesenicah zamrlo, 
so na n juno mesto začasno izvo
l i l i tovariša Gabrščka. 

Občinski komite pa je imel vče
raj razgovore z Občinskim komi 
tejem L M S v Ravnah na Koro 
škem, od koder bo prišla mlad in i, 
k i bo sodelovala pr i gradnji šport
nega parka na Jesenicah in žični
co na C n r v - V n a d P lan ino pod 
Gol ico. - M . 2. 

Mlad ina škof j e io lks ob l ine 
že razmišlja o praznovanju 
Dneva mladosti ,k i naj b i b i lo 
letos S T ' Č O sedemdesetletnice 
tovariša Ti ta še bol i f lavncst-
no. K e r bo juni ja v Skofj i L o -

Mladina za Dan 
mladosti 

k i tretji okrajni zlet L judske 
tehnike in bodo za zaključek 
(v nedeljo 17 .junija) p r ip ra 
v i l i vel iko parado, na kateri 
bo sodelovala tudi mladina, 
menijo, da ne bi bilo smotrno, 
če b i imel i tako v krajšem ča
su kar dve paradi. Zato bodo 
najbrž pred Dnevom mladosti 
organiz iral i v Skofj i L o k i 
množično športno tekmova
nje, v katero bi vključili tudi 
dejavnosti Ljudske tehnike. 
Športno tekmovanje naj bi 
zajelo domala VSe športne de
javnosti . Ce bodo ta predlog 
osvoj i l i , bodo takoj pričeli s 
pr ipravami za omenjeno tek
movanje, k i bo po sedanjih 
predvidevanj ih trajalo približ
no mesec dni . Tekmovanje naj 
bi zaključili za Dan mladosti. 
Na svečani akademij i bodo 
razdel i l i zmagovalcem šoort-
nega tekmovanja praktične 
nagrade. — P. 

zanci v denarju, lahko pa tudi v 
lesu, k i se obračuna na podlag: 
dnevnih cen. Posebni kra jevni p r i 
spevek plačujejo vsi l a s l m k i 

L O Š K I 
DELAVEC 

zemljišč, k i leže na območju že 
omenjenih naselij ne glede na to, 
kje je nj ihovo bivališče. — P. 

O konferencah 
K O SZDL 

Skorja Loka, 27. februarja — Za 
danes popoldne je 'klicana seja 
Izvršnega odbora Občinskega od
bora SZDL Skofja Loka. Na da
našnji seji bodo predvidoma ob
ravnavali druzoeni plan za leto 
10C2 in razpravljali o pripravah in 
izvedbi letnih konferenc krajevnih 
organizacij SZDL. Danes naj bi 
tudi formirali odbor za delovne 
akcije. 

kar kaže, da je med člani ZB 
preccjJnje zanimanje za i zobra
ževanje. Na skupščini je bi lo tu
di govora, naj bi ObO ZB ne pri
rejal več samostojnih podobnih 
ti čajev, temveč da naj bi za to v 
prihodnje skrbel i delovni kolek
t iv i , k i že organizirajo podobne 
seminarje. 

V razpravi jc b i lo nada l j e pre
cej govora o zbiranju dokumen
tov N O B , s kater imi naj b i v tr-
žiškem muzeju uredi l i poseben 
oddelek NOB . Prav za rad i tega 
so delegati sprejeli sklep, d a naj 
bi imela skupščina Z B tržiške ob
čine v prihodnje posebno k o m i s i 
jo za razvijanje tradici j NOB 
Razen omenjene komisi je sta bili 
imenovani še dve komis i j i , i n gj. 
cer komisi ja oz. sekci ja interni-
rancev in komisi ja za s k r b bor
cev, part izanskih vdov i n otrok 
padl ih borcev. Komis i j e bodo pe 
potrebi lahko imenovale wvoie 
podkcnvsi je in pričakovati cv 
bo komisi ja za skrb borcev NOB 
že v prihodnj ih dneh imenovali 
podkomisijo za reševanje prošer. 
in pritožb, zaradi česar j e imel 
doslej tudi ObO Z B največ/ dela 

B . F. 

ALI Z E V E S T E , DA . . . 
. . . J E SVET ZA ŠOLSTVO 

PRI ObLO Tržič že predlagal 
kandidate za nove šolske od
bore in da bodo kandidatno l i 
sto na zborih volivcev izp* . 
polnili še občani. 

. . . D A SO ODBORNIKI 
zadnji seji ObLO Tržič spre
jeli predlog, da bi bil za d i 
rektorja Zavarovalnice Kranj 
imenovan Ivan Hrovatin. 

. . . D A JE ZA N O V E G A 
predsednika disciplinskega so
dišča pri ObLO Tržič imeno
van Andrej Pehare (sekretar 
Tovarne kos in srpov Tržič) — 
namesto Staneta Mešiča, k i j e 

sprejel novo službeno dolžnost. 
. . . DA BO GOSTINSKO 

PODJETJE »Zelenica« do L 
maja letos začasno uredilo re
stavracijski prostor s toplo 
hrano v pritličju, kasneje p« 
bo restavracija (hkrati tudi s la
ščičarna in kavarna) v prvem 
nadstropju. 

biski ob osmem marcu 
Pr ihodnj i teden bomo prazno

va l i mednarodni praznik žena — 
osmi marec. V ta namen je Ob-

j činski odbor S Z D L v Skofj i Lok i 
pozval sindikate, šole in druge or
ganizacije, da priredi jo v kolek 
t iv ih in na šolah primerne spre
jeme za vse zaposlene žene in ma
tere. Občinski odbor Socialistične 
zveze pa bo pr i red i l v počastitev 
mednarodnega prazmka žena cen
tralno proslavo v Skofj i Lok i . 

Občinski odbor stalne konferen 
ce žena v Skofji Lok i je dal po 

Obravnava predloga o gospodarskem 
razvoju občine 

SKOFJA LOKA, 28. FEBRU
ARJA — Za danes popoldne je 
sklicana deseta skupna seja ob
činskega zbora in zbora proizva
jalcev začasnesra Občinskega ljud
skega odbora Skofja Loka. Dnev
ni red skupne seje obsega poroči
lo o delu organov za notranje za
deve in sodnika za prekrške. Na 
današnji seji bo ljudski odbor 
obravnaval tudi predlog resoluci
je o gospodarskem in družbenem 
razvoju občine v letu 1962, kakor 
tudi predlog letošnjega proračuna 
občine Skofja Loka. 

Na ločenih sejah pa bodo od
borniki predvidoma obravnavali 

in sklepali o predlogu odloka o 
občinskem prometnem davku ln 
o dveh odlokih o uvedbi poseb
nega krajevnega prispevka. Prvi 
odlok se nanaša na uvedbo kra
jevnega prispevka za gradnjo šo
le v Selcih, drugi pa na gradnjo 
ceste Moškrin — Križna gora. Za 
zadnjo točko ločenih sej je pred
videna razprava in sklepanje o 
spremembi odloka o določitvi naj
nižje najemnine za poslovne pro
store in odstotku najemnine za po
slovne prostore, ki se plačuje v 
občinski sklad za zidanje stano
vanjskih hiš. 

budo, da bi v škofjeloški obči" 
še posebej počastili žene i n r»~ate-
re padl ih borcev in žrtev I ^ 
traci jskih taborišč. V ta name" 
predvidevajo, da bodo članice od
bora stalne konference žena obi
skale razne kraje škofjeloške ob
čine, kjer bi pozdravile i n obda
r i le matere, k i so za svobodo &r 
rovale več svoj ih sinov a l i hč?r.i 
Krajevne organizacije S Z D L ra 
naj bi organizirale obiske p r j • 
sk ih materah, k i so med v o j n o |* 
gubile enega s 'na. Prav t a k o ve 

lja to za žene, k i j im je v \ 1 • 
letih padel mo* in za. stare a;< : . 
visoke. Krajevne o r g a r u 2 a c .•: 
S Z D L se bodo povezale s kraje-* 
nimi organizacijami Zveze bo--,-
Z V V I in Rdečega križa in v t a k e " 
sodelovanju sestavile PPOgra l 
obiskov. 

Zene so prispe/alo ve l ik <^e;c 

za dokončno osvoboditev j , ^ - ; 
tujčevega jarma in zato je p r a , 
da se j i h še posebno ob n j i h o v e -

prazniku spomnimo in se j i m 13-
hval imo za njihovo požrtvov 
delo v času N O B in za vse osta • 
žrtve, k i so j ih darova lo ti 
oltar domovine. 

Ta in za hišo so se zbrali. NaJoreJ so dru« drugemu zaupali, da Jim Je dala tovarlaica precej cz vo nfr 
logo, toda bistre glave so ji bile kos. Nato pa so se prijeli za roko in stekli v šolo — v a s c « r 
ostala za njimi 
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Prodam nov radijski sprejem
nik »Vesna — UKW« z garancijo. 
— Naslov v oglasnem oddelku 805 

Prodam nov hribovski plug in 
130 m izolirane bakrene žice, 16-
kvadratne ter konjske »ajšterle«, 
Naslov v oglasnem oddelku 806 

Prodam motorno kolo »Maxi 
m 175 ccm. — Naslov v oglasnem 
oddelku 807 

Prodam svinjo, 12 tednov brejo. 
• Zg. Brnik! 23 808 

Prodam 2 gumi 650 krat 16 in 2 
600 krat 16. - Poženk 17, Cerklje 

809 

Prodam plemenskega vola od 
500 do 550 kg težkega in 400 kg 
prosa. - Sr. vas 50, Šenčur 810 

Prodani novo, valovito, pleska-
no spalnico iz orehovega lesa. -
Naslov v oglasnem oddelku 811 

Prodam kravo, ki bo čez en me
sec četrtič teletila. - Strahinj 61 

812 

Prodam 13 tednov brejo svinjo. 
- Lahovče 55 813 

Prodam pirtlično, takoj vseljivo 
bišo. - Spodnji Brniki 10 814 

Prodam enostanovanjsko niso -
vseljivo po dogovoru. — Naslov v 
oglasnem oddelku 815 

Prodam novo moderno pomival
no mizo, primerno za manjšo ku
hinjo. - Naslov v ogl. odd. 8f6 

Ugodno prodam več amaterskih 
tranzistorskih sprejemnikov. Na
slov v oglasnem oddelku 817 

Prodamo lasuljo. - Frizerska 
delavnica. C. Staneta Žagarja 40. 
Kranj 818 

Nov električni aparat za britje 
In električni gramofon s ploščami, 
dobro ohranjen, ugodno prodam. 
Sp. Brniki 22 819 

Zaradi selitve v tujino prodam 
po znižani ceni kompletno zakon
sko spalnico in divan. 820 

Omaro, kredenco, kuhalnik in 
razno steklenino ugodno prodam. 
Naslov v oglasnem oddelku 821 

o s t a l o 

k u p i m 

Kupim rabljeno montažno hišo. 
- Jože Sušnik, Nemilje 8, Des

nica 822 

Kupim desni, emajlirani štedil
nik v dobrem stanju. - Jamni k, 
Podreča 27, Smlednik 823 

Iščem delavca, ki bi pomagal v 
kmetijstvu. Nudim hrano i n sta
novanje. — Naslov v oglasnem od
delku 824 

Mizarskega pomočnika sprejme 
Franc Senk, Tupaliče 28, Pred
dvor. (Plača po dogovoru.) 825 

OBJAVA 

Dežurna služba veterinarjev za 
nedelje v mesecu marcu: 

4. marca Jože Rus, tel. 26-95, 
Cerklje; 11. marca Srečko Veho-
vec, tel. 20-70, Kranj, Stošičeva 3; 
18. marca Bogdan Ceouder, tel. 
23-18, Krani, Koroška 9:25. marca 
dr. Franc Rutar, tel. 27-04, Kranj, 
Planina 4. 

OBJAVA 
PLESNE VAJE 
Izpopolnite svoje znanje v ple

su na začetnih in nadaljevalnih 
tečajih Občinske plesne šole, 
Kranj, Delavski dom, nasnroti av
tobusne postaje, vhod 4. Pred let
nimi počitnicami je to zadnja pri
lika. Plesne vaje so pod strokov
nim vodstvom plesnih učiteljev ob 
ponedeljkih in četrtkih. Lahko or
ganiziramo tudi plesne vaje za za
ključene družbe, šole, organiza
cije, ustanove, sindikalne organi
zacije itd. Med plesnimi vajami 
je obvezen pouk o lepem vede
nju .Prijave sprejema šola v po
nedeljek in četrtek od 18. do 19. 
ure. Prvi tečaj se prične S. marca. 
Pohitite in se odločite! 

RAZPIS 

Obrtno-komunalna zbornica okra
ja Kranj razpisuje za Počitniški 
dom v Crikvenici naslednja de
lovna mesta: 

PORT . • {PORI W ŠPORT • ŠPORT »ŠPORT • ŠPORT 
S PLENUMA ŠPORTNEGA DRUŠTV S PLENUMA ŠPORTNEGA DRUŠTV A TRIGLAV j •—j 

Težki časi za kranjski šport 
V ioboto zvečer je imelo športno društvo Triglav v Delavskem , navdušenjem pozdravijo uvrsti-

domu redni letni plenum. Skupščino sklicujejo vsako drugo leto, 
v obdobju med dvema skupščinama pa plenarno zasedanje, ki se 
ga udeležujejo funkcionarji posameznih klubov. Predsednik SD Tri
glav ing. Janez Eržen je najprej prebral poročilo o dejavnosti 
društva v minulem letu, nato pa je sledila razprava. 

Preteklo leto je bi lo eno naj
težjih v poslovanju največje 
športne organizacije v K - a n : u . 
Vzrok za to je b i lo precejšnje po
manjkanje finančnih sredstev, kar 
je zaviralo delo večine klubov. Od 

RAZPIS 
Osnovna šola Simon Jenko v 

Kranju razpisuje mesto 
TAJNICE 
Pogoji za sprejem: srednja stro

kovna izobrazba in nekaj let prak
se v enaki a l i sorodni službi. Plača 
po prav i ln iku o de l i tv i osebnih 
dohodkov. 

Prošnje je vložiti pr i upravi šo
le do 10. marca 1962. 

JUGOSLOVANSKA 
Srečke 

s končnicami 
60 zadr'e 

L O T E R I J A 

dobitek d in 

1 pisarniškega uslužbenca-ke 
2. samostojne kuharice 
3. servirke — sobarice 
4. gospodinjske pomočnice 
Za navedene poklice je potreb

na primerna praksa. Cas zaposlit- , 
ve pod 1. in 2f. od 15. maja do 30. | 
septembra 1962, pod 3. od 1. juni
ja in pod točko 4. od 15. junija 
do 15. septembra 1962. Osebni pre
jemki bodo določeni sporazumno. 

Prošnje s kratkim opisom do
sedanjih zaposlitev pošljite na 
Obrtno-komunalno zbornico Kran', 
Prešernova 6 1 do 15. marca 1962. 

Z A H V A L A 

Ob b r i dk i izgubi naše ljubljene 

PAVLE SENK, roj. V O L C I C 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste z nami so
čustvovali in nam stali ob strani ob najtežjih urah, 
i z rek l i sožal.je pismeno ali ustmeno, ji darovali 
cvetie in io spremi l i na zadnji poti v tako velikem 
številu. N i k d a r pa ne bomo mogli izkazati dovolj 
hvaležnosti zdravniku dr. Ivanu Cofu, k i je posve
čal naši dobr i mami tol iko skrb i v času njene dol
gotrajne bolezni, kakor tudi spec. dr. Grobe ln iku 
za moralno oporo, dr. Ju l i ju Maver ju, fiziotera-
pevtki F ranck i Košnikovi za vsakodnevno požrtvo
valno pomoč in lajšanje bolečin, duhovščini za iz-
kazano pozornost v času bolezni in ob pogrebu, 
pevcem za ganljivo slovo z žalostinkami, pri jatel j i
cama Ivi Stare in Pavl ic i Križnarjevi za naklonje
nost, kakor tudi sostanovalcem, sosedom, prijate
l jem' in znancem za vso pomoč. 

Žalujoče družine. Senk, Stare, Volčič, 
Rehbergar, M a m , Sajovic, Pelko, VVes-
sel, Stefe, Dcbevc in Blažič v imenu 
sorodstva. 

Pr imskovo, dne 27. februarja 1962. 
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predloženega predračuna 15 mi l i 
jonov dinarjev so dobi l i od O b L O 
komaj slabo polovico srerMev, ta
ko da je denarja zmanjkalo že 
sredi leta. Razumlj ivo je, da se je 
posameznih funkcionarjev pri je lo 
maledušje, tako da so govori l i že 
o razpustu. Na poznejšo interven
cijo pa so le dobi l i še nekaj do
datnih sredstev, s pomočjo kate
r ih pa so do konca leta absolvira-
l i v f lavnem le tekmovanla v re» 
pub l i%em In zveznem meri lu. 

V 11 k lub ih je danes včlanjenih 
preko 2000 članov. Nj ihovo Število 
pa bi se ob boljših pc»o' ;h prav 
gotovo še povečalo. P r o d o m v 
čruStvu so tudi številn' k lub i , 
med katere se cepijo ž" tako 
skromna iredstva. V društvu so 
sprejeli sklep, da v takem polo-

kot ie sed f i . ne Nvdo usta
navljal i novih klubov, če za to ne 
bo re* tehtnih razlosov. 

V razrn-avi "e bi lo precej govo
ra tudi o kval itetnem šoorHt. C i l j 
vsake šoortne delavnosti je raz
voj kvalitete, k i je v K r a n ' u do
segla St ^recefimjo stoon'o. Za l 
pa s kval i teto hitro rssfe 'o tudi 
potrebe po finančnih sredrrvlh i n 
orav to je v K r a n ' u največji oro. 
blem. Številni rerm^lišk! in držav
ni reprezentanti ter mo*rva, k i 
tekmulejo v zveznem mer i lu , so 
največji »o^iomalci« v društveni 
blagajn'. Medtem ko drugje z 

tev v višje tekmovanje, pri »Tri' 
glavu« na to gledajo z bojaznijo, 
ker se potrebe določenega kluba 
s tekmovanjem v višjem merilu 
še povečajo. V Kranju sedaj že 
razmišljajo o tem, da bi ustanovi
li rekako komisijo za kvaliteten 
šport, ki bi predvsem zbirala fi
nančna sredstva in bi se tako brez 
ctrahu omogočil še nadaljnji dvig 
kvalitete. 

S športnimi napravami je v Kra
nju precej slabo. Clanl gradbene
ga odbora pri SD Triglav si sicer 
na moč prizadevajo, da bi čimprej 
rešili to težko situacijo. Na žalost 
pa se njihovo prizadevanje le po
časi obrestuje. Vzrok je zopet -
pomanjkanie denarja. Prvo lopa
to za zimski bazen na Savskem 
logu so zasadili že pred leti. nato 
pa nekajkrat neoov^dfi'i o'vori-
tev. Menda bo letos maja (če...) 
končno dograjen, za kar bodo oo-
rabili še 17 milijonov. Na stadio
nu je bilo lam* opravi'enih del 
za preko 50 milijonov. Glavni de
lež pri tem so imele mladinke 
delovne brisade, ki bodo tudi le
tos priefcočMe na pomoč. Predvide
vajo že dokončno ureditev atlet
skih naprav in prvih igrišč. 

Lani je prenehal oorav''"^ svo
jo funkcijo v društvu dolgoletni 
predrednik Jože Mihel'č, ki je bil 
izvoljen za predsednika ObLO 
Kranj. Na nlenumu se mu je za 
njegovo požrtvovalno delo v ime
nu celotnera šoortnaga kolektiva 
zahvalil in?. Kriten in mu izročil 
snom irski album fotografij kranj
skih športnikov. - L. S. 

Spet nov tečaj juda 
Kran jsk i judo k lub »Tri

glav« združuje že kar lepo 
število l jubiteljev te športne 
panoge. Vedno prireja nove 
tečaje i n prav pred ' k ra tk im 
so z enim končali. Sedaj pa 
bodo začeli z novim tečajem 
za začetnike. 

Vsak, k i se zanima za ta 
šport, se lahko pri javi v p i 
sarni Športnega društva »Tri
glav« v K ran ju na Titovem 
trgu al i pa kar v telovadnici 
kranjske gimnazije, kjer ima
jo kranjsk i judoisti treninge. 

Zimska re^ubl?Ska rokometna liga na GR 

Odločitev v zadnjem kolu 
Ljubi,ana, 26. februrrja 
Tekmovanje v zimski rokometni 

ligi, ki eeodvija v dvorani Gospo
darskega razstavišča v Ljubljani, 
se bliža koncu. Včeraj sta bila na 
snoredu soet dve koli ln je kranj
ska Mladost najprej z lahkoto 
premagala Partizana iz Šentvida, 
nato pa povsem neootrebno zgu
bila r najmanjšo razliko z najbolj
šim slovenskim moštvom v zvez
ni ligi - z Olimpijo iz Ljubljane. 
Prvenstvo v zimski ligi ee bo za
ključilo v četrtek, ko bosta v mo
ški Konkurenci na sporedu zadnji 
dve koli, kakor tudi v ženski kon
kurenci. Kot vse kaže, bo še'e v 
zadnMh dveh kolih padla odloči
tev, kdo bo slovenski prvek v mo
ški in tudi v ženski konkurenci, 
ženska ekipa Mladosti ima lepe 
izglede za prvo mesto, eaj "o v 
zadnji tekmi, v četrtek ob 18. ur! 
čaka še ljubljanska Svoboda ln ji 
zadestule za naslov zimskega pr
vaka Slovenl-e n*»»dločen rezul
tat. Moška ekioa Mlidosti ca se 
v zadnjih dveh kolih sreča ob 
14.20 z Branikom in ob 17. urj z 
drugo ekipo Olimpije. 

MLADOST : ŠENTVID 
20 :16 (11: 6) 
Skozi vso tekmo so bili Kranj

čani v vodstvu in ni bilo težko 
osvojiti dve točki nad članom re
publiške lige. Mladost je nastopi
la v naslednji postavi: Čebul j , Pe
tri* 2, Poijka t, Sotefšek 5, Kram-
pelj 1. Čolnar 5, St. Brcgar 3, J . 
Bregar 1, Ankete in Zavrl. 

MLADOST : OLIMPU A 
l t : l t (7:7) 
V izredno razburljivi tekmi je 

uspelo Ljubljančanom v zadnjih 
sekundah zmagati, čeprav je Mla

dost še nekaj mimit nred tem vo
dila « tremi goli razl ike. — K l j u b 
vsemu pa je to za Mladost lep 
uspeh, saj so b i l i ves čas povsem 
enakovredni zveznemu ligašu. V 
prvem delu sta se moftvi stalno 
menjavali v vodstvu in drugem 
delu pa so b i l i ves čas v voJstvu, 
!* na konTJ 80 nekoliko no r v t i l - ' . 
Mladost: CebnI;, Petr'č 1, Celn?r 

KramneH 2, St. Brerrar 3, J . 
Hregar, Poijka 3. Ankele. SotcI-

1 in Sumi . - J . Javornik 

Brez strelišč in 
društvenih prostorov 

Minulo soboto zvečer j e b i la v 
društvenem prostoru na Bledu 
ustanovna skupščina Občinskega 
strelskega odbora Radovlj ica, k i 
m u je razen številnih delegatov 
prisostvovalo tudi več predstavni
kov OSO Kran j , političnih i n druž
benih organizacij Bleda i n občine 
Radovlj ica. 

O de lu stre lskih družin n a ob
močju združene občine Radov l j i 
ca je poročal predsednik Okra j 
nega strelskega odbora K ran j E d -
gar Vončina. V razpravi so sode
loval i Številni delegati, najbolj pa 
je skupščino poživila razprava za
stopnika Občinske zveze za te
lesno kulturo Radovl j ica, k i j e 
med drugim predlagal, da tud i 
nov oustanovi j eni Občinski stre lski 
odbor sodeluje v Občinski zvezi , 
saj se je ta s svoj im načrtnim i n 
konkretnim delom močno uve l ja
v i la na športnem i n telesno-vzgoj 
nem področju. 

Najvažnejši ugotovitev na usta
novni skupščini je b i l a 4 da na ob
močju občine n i pr imernih stre
lišč i n društvenih prostorov, da 
je v ta namen vedno premalo de
narja al i pa ga soloh n i , da je • 
pomanjkanie sodnikov i n inštruk
torjev in še cela vrsta terkoč. k i 
h romi ' o delo tega športa na tem 
delu Gorenjske. 

Skupščina je nakazala naloge, 
k i j ih bo moral novoustanovljeni 
odbor upoštevati, da bo nadokna
d i l vre tisto, ker je bi lo doklej 
zamujeno. — R. C. 

Za i»* sJove krajevnih prvakov 
Jezersko (A. K.) 
Na standardni smuk progi z Je

zerskega v r h i so se v nedel 'o, 25. 
februarja, domač' smučar'! po
mer i l i v smuku, k i je ve l ia l za 
kra ievno prvenstvo. Hkrat i ja bil 
to tradic 'onami »Vrhanov smuk* 
v spomin doma x emu partizanu 
L ' u b u Grabnar ju-Vrhanu. 

P r i članih je zma/ral Stane Fran-
tar pred M r k o m Tepir-o in M r 
kom DolinSkom, pr i mladincih je 
b'I najboljši Bo^ček Polajnar, pr i 
članicah pa M i r k a Crv. 

Ob ist i progi 60 pr iprav i l i J e -
zerjani še krajevno sankaško p r 
venstvo T navadnim! sanmi. Ko t 
gostje pa so nastopil ! tudi K r a n i -
čanJ s tekmovalnimi sanmi. Na -
s'ove krp.jevnh prvakov so dose
g l i : člani - A lo jz Stular, ml^dinH 
- Peter Mur i , članice — Majda 
Krč, mladinke - Bo>a K e m , pio
nir M — Duško Z a p l o ^ ' k , pionirke 
— Veron : ka Dobru n. Od gostov pa 
so bili najuspešnejši: 1. Franc Er
žen, 2. Jo":e Homan, 3. Bogo Zun. 

M o d e r n i z a c i j a c e s t 
Promet dobiva čedalje pomemb

nejšo vlogo v sklopu celotnega go
spodarstva. V vsej prometni de
javnosti pa se najbolj razvija 
prav cestni promet. Tudi za na
daljnja leta je predviden dok-ri-
šnji tempo razvoja te delavnosti, 
saj gospodarrid strokovnjaki pred
videvajo, naj b i naraščal družbe
ni proizvod v cestnem prometu 
povprečno za 8,3 odstotka letno, 
delovna storilnost pa za 4,5 od
stotka. Dograditi bo potrebno tu 

di še nekatere nove ceste oziro
ma že obertoječe modernizirati . 

Za letos predvidevamo, da bo
mo asfalt iral ! cesto K r a n j - J e -

zerSko. cesto <fo Bohinjskem je
zeru in končali ovinke n i n - " h 
visokogorski cesti čez Vršič. As
falt iral i naj bi tudi del ceste na 
Suhi pri Skofji L ok i , kjer je b i la 
asfaltna prevleka razrušena za
radi gradnje novega mostu čez 
Sušico. 

B a m m o n d I n n e s 

Ri la ie prav neverjetna zgodba. Gotovo je opazil moje pre
s e č e n je- vendar pa je nadaljeval in pri tem pokazal na svojo 
^Ah lb l i eno roko. »Tole me je prizadelo šele kasneje, potem ko sem 
K t e v Ang l i j i . Je zakasnela posledica trpljenja. Tud i moja žena 

»mrla tistega leta, ko sem bi l v Finse.« Trudoma se je naslonil 
i . komolec, »m vse to. gospod Gansert se je zgodilo, ker je hotel 
Jorgensen imeti svoje parnike. Moje podjetje je bilo družinsko; usta-
«ovi l ca je moj oče. Potem ko so me zaprl i , so ga Nemci zapleni l i . 
in ootem še vprašate, zakaj sovražim tega človeka?« Kot izčrpan 
" i e zopet naslonil in vlekel cigareto. »Se spominjate, kaj sem 

vam dejal? Edin i nevarni Norvežan, je norveški poslovni človek -M*. 
. I n kako je bi lo s Famellom?« sem vprašal. »Kaj je počel on 

V F l N ^ g o v e trepalnice so se dvigni le in zastrmel se Je vame »Far-
n - i p j Nenadoma se je zasmejal. »Vi Angleži - ste kot buldogi. 
N - izpustite, kar zagrabite. Vse mogoče lahko gre mimo vas, vi pa 
«e držite tistega, kar je za vas važno. Sploh se ne zanimate za vse 
to kar sem vam pripovedoval. Vam to prav nič ne pove?« 

' Njegov glas se je nenadoma strastno povzdignil , 
pr ipovedujem vam dolg roman o nezaslišani kr iv i c i , kako je 

nek i človek uničil drugemu življenje. In edino na kar v i pr i vsem 
t e r n mislite je - « zopet je spusti l glas. »Ze prav, že prav,« je 
dejal -Poveda l vam bom. Farnel l je delal na železniški progi do 
Bergena Delal je pod Imenom Bernt Okven v železniški delavn/ci 
v Finse. Delal je za odpomiflko gibanje. Tvegal je življenje, da bi 
nam pomagal iz taborišča. In zdaj bi rad jaz pomagal njemu - če 
bom mogel.« 

»Kako mu lahko pomagate ,če je mrtev?« sem ga vprašal. 
-Ce Je mrtev, je to nekaj drugega. Toda če n i . . . Moje življe

nje je vendar izgubljeno. N imam nobene bodočnosti - ničesar. In 

če človek doseže to stanje, gospod Gansert, si že lahko privošči, 
da tu in tam kaj malega tvega.« 

»Na primer poskuša koga umoriti.« sem nakazal. 
Smehljal se Je. »Bi še zmeraj radi vedeli, al i Je bilo tisto zgo

raj naključje, ali ne?« Jorgensen kajpak meni, da ni bilo naključje, 
da sem to storil namenoma, ali ne?« Smejal se je. »Zdaj pa bo vse 
svoje življenje, vse dokler me ne bo več — hotel vedeti, kakšen 
šum je to b i l oknu, ko bo umrl nenadne smrti.« Nervozno je pričel 
popravljat! odejo. »Farnell Je vedel mnogo o Jorgensenu. Ko bi le 
mogel najti Farne l la ! Ali je Jorgensen popolnoma prepričan, da je 
Farnell mrtev?« Zaprl Je oči. 

Tedaj so se odprla vrata in vstopila je Jill s skodelico mesne 
juhe. »Kako mu gre?« ms je vprašala. 

Dahler je sedel na svojem ležišču. »Prav dobro mi Je, hvala,« 
je ostro dejal. 

Izročila mu Je skodelico. »Popijte to,« je rekla. »In potem posku
site zaspati.« 

Sledil sem Ji m zaprl vrata za nama. »Ves čas moramo paziti, 
da bo kdo pri njem, če bo v bližini Jorgensen.« sem dejal. Priki
mala Je. 

»Je bilo naključje, ali ne?« sem jo vprašal. 
»Ns vem.« Pravkar se Je okrenila in hotela oditi v kuhinjo. 
Prijel sem jo za roko. »Vi ste vendar vedeli, kaj se je zgodilo. 

Vsaj Jorgensen meni ,da ste videli. Kaj je torej bilo; naključje -
aH poskus umora?« 

Ta grda beseda jo je presunila. »Ne vem,« je zopet dejala. 
Izpustil sem Jo. »Vsekakor je videti , da ima Dahler dovolj raz

loga za sovraštvo,« sem dejal. »Za vsak primer po odslej ne bom 
dovol i l nič več takega.« 

Odšla je v kuhinjo, Jaz pa sem odšel po stopnjicah na palubo. 
Takoj ko sem vtakni l glavo skoz i vhod, sem začutil vso silo vetra. 
Počaflisem se plaz i l ob ograji i n geidal v temo. Valovi so b i l i v 'soki in PO 
trećkali ob trup ladje, tako do eo močni p l juski padali na palubo. 
Jorgensen Je Se vedno sedel pri k rm i lu . Dlck se Je skrival pred 
vetrom na zadnjem delu. 

»Kakšno hitrost imamo zdaj?« 6 e m ga vprašal. 
»Nekako sedem,« je odgovori l . 
»Al i ste govori l i z Dahlerjem?« je vprašal Jorgensen. 
»Da,« sem dejal. 
»In kaj pravi?« 
»Pravi, da je bilo naključje, sem odgovoril. »Krmarjenje je 

bilo zanj pretežko.« 

»Laže.« 
»Morda,« sem dejal. »Toda pred sodiščem bi s tem ne do-egli 

ničesar. Dejstvo ostane, da je mož pohabljenec in da lahko upo
rablja samo eno roko.« Obrnil sem se k Dicku. Cas je, da prevzame 
stražo moja straža. 

Brez besede mi je Jorgensen podal krmilo. Gledal sem za n j im, 
kako j « izginil po 6topnjicah. »Pazi nanj, Diek,« sem rekel,« če 
ne bomo pazili, bo res še kdo zmanjkal s palube.« 

»Preveč rada, se ravno nimata, ali ne?« je dejal. 
»Tega res ne bi mogli mirno trditi,« sem odgovoril. »Ali bi t i 

bilo neprijetno, če bi prespal nekaj noči na ležišču v kajuti?« 
»Kot pes čuvaj, ali ne? Na , prav. Toda to ti lahko povem, B i H : 

brž ko prav zaspim, lahko koraka čez mene regiment morilcev, pa 
zaradi tega ne bom niti trenil z očesom.« 

Potem je tudi on odšel po stopnicah in ostal sem sam v d i v j i 
razbesnali noči. 

Moje razmišljanje o ljudeh na tej ladji je prekinila Jell, ko 6e 
je prikazala na stopnicah. 

»Kako je Dahlerju?« sem jo vprašal, ko je sedla va menoj 
v zavetje. 

»Spi,« Je rekla .»Popolnoma Je izčrpan.« 
»In Jorgensen?« sem vprašal. 
»Odšel je v svojo kabino. Dick pa je legel v kajuti.* Z vzdihom 

se je naslonila na steno navigacijske kabine. V slabotni luči ob kom
pasu sem komaj mogel razl ikovati njen bledi podolgovati obraz. 
Vsa njena postava je bila temen sveženj puloverjev in ol jnatih 
plaščev. Vsak trenutek je vrglo od nje kakšen kos morske pene 
in z~radi sol i so me pekle oči. 

»Ali ste trudni?« sem vprašal. 
»Nekoliko,«- je zaspano odvrni la. 
»Zakaj ne greste dol?« sem ji predlagal. »Na tej straži ne bomo 

imeli več posla z jadri.« 
»Rada bi še ostala na svežem zraku,« je odgovorila. 

K m a l u nato je prišel Wi lson ln nama prinesel čaši z vrelo kavo. 
Ko sva jo popila, so se vlekle naslednje *rt ure moje straže počasi 
v noč. Enkrat samkrat sem videl policijske luči neke ribiške ladj? 
drugače pa je ves drugi čas gnalo našo ladjo skozi nič popolne teme! 
Spanec naju je hotel premagati . B i l je to nenehen boj za to. da b i 
ne zai-pala. C b štirih zjutraj eva zbudila drugo stražo. Pravkar ro 
.se pokazali skozi n i tko ležečo oblake prv i znaki svetlobe in trao 
lahko daleč naokrog videli samo sivo razdejano morje. 
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I Zgoraj , k a m o r se je povzpelo nekaj tovarišev, je b i l 

i mitral jezec Jože, k i je s tre l ja l kar skozi skodlasto streho. J 

P o t e m so to l iko r a z m a k n i l i skodle, da so vsaj malo v ide l i , i 
Ko je S u b i c najprej s k o p i t o m hotel razbi t i streho, m u 4 
ga je p r e l u k n j a l nemški rafal . 

Zdaj je padlo povelje: 

»Ženske in ranjenci v klet, d r u g i zgoraj streljajte!« 

Nemški bombaši so b i l i tedaj čisto b l izu . To je d o k a -

zovala ročna bomba — »štilariča«, k i se je nevarno p r i - ) 

I kota l i la po bregu izza koče. To je b i l dokaz o v e l i k i j 

11 nevarnosti . i 
Koča je b i la že zrešetana, kot bi jo prebadal z i g l a m i . 4 

T i s t i , k i so stre l ja l i ven ob d i m n i k u , so Nemce najbolj t 
zadrževali , čeprav j i h tudi oni niso m o g l i v idet i . S l u t i l i ( 

so j i h samo po smereh streljanja. J 

Nekaj tovarišev se je k l j u b temu še celih sprevrglo f 
ven, kjer so nadaljeval i s strel janjem. Iz obroča pa se f 

tudi ti niso mogl i prebi t i . J 

K a j pa borci na Kal išniku? Saj morajo slišati? so t 
^ potem ti na Mošenski v upanju p o m i s l i l i na preostali del f 

i bataljona, k i naj b i j i m p r i h i t e l na pomoč. Toda trenutno ^ 

f so b i l i odvisni od svo j ih cevi i n vedel i so, da je vsaka t 
C pomoč lahko prepozna, če se ne bodo b r a n i l i sami . D a ne t 
f bi b i l vsaj tak mraz in da bi se vsaj k m a l u zmračilo! \ 

£ Sicer so o n i na Kališniku slišali nekaj nejasnega, a kako ' 

\ naj bi vedeli , kaj se dogaja na Mošenjski. D a n je b i l 

4 sicer kratek, a zadostovala je pičla u r a , pa b i lahko že 

r vsi padl i , če se ne b i tako uporno b r a n i l i . T a n e v i d n i beli 

V e l i k a cli 
z a mrežo 
Farma fazanov sredi gozdov - Lastnik: Zavod 

za zaščito divjadi Kozorog iz Kamnika 

sovražnik je b i l nevarnejši od onega v Dražgošah. M o r d a 

0 pa so b i l i na t ist ih zasneženih robeh t u d i t ist i , k i so tam 

4 že o k u s i l i n j ihovo orožje! L a h k o je bi lo n j i m , N e m c e m ! . 

f Vsega so i m e l i zadosti : radijske oddajnike, in sprejem- i 
! nike, močno hrano, smuči, predvsem pa m u n i c i j o ! Še 4 
0 dobro, da tudi part izani niso ostal i brez nje. V e n d a r je J 
4 bi lo treba z njo varčevati in natanko m e r i t i ! T o d a k a m , |l 

(f ko ne vidiš nikogar . Nemci so b i l i p r a v gotovo v bel ih <[ 

f oblekah, da je bi lo kot d a so zaraščeni s snegom. M e d j> 

0 par t i zani pa je belo obleko še vedno i m e l samo v o d n i k ' 

4 Biček. 

1 Nekaj ranjencev, k i so ležali v k let i , je močno k r v a -

\ vele. N j i h o v a k r i se je naglo h ladi la in z m r z o v a l a na tleh. 

t Z m r z o v ? l o je tudi orožje. T u d i nekaj mitra l jezov je 

(f odpovedalo. Spet so si pomagal i tako, k a k o r v Dražgošah: 

i v klet i so z a k u r i l i majhen ogenj, nad k a t e r i m so ogreval i 

J zamrznjeno orožje. 

4 O k n a so bHa že zdavnaj zdrobl jena, stene vedno bolj 

# pre luknjane. Mraž je še vedno naraščal i n ranjencev je 0 
i b i lo vedno več. V trebuh je b i l ranjen P a d o v a n , v nogo 'J 
J H e n r i k Biček, skoz i obe nogi Janez Kovačič - starejši, (> 

4 i n še nekaj d r u g i h . 4 
i Ženske so paniko in s t rah še povečevale. N a r i g a r - £ 

1 jeva je imela p r i sebi tudi 7-letnega sinčka. Ženske so \ 

J zbegane prosi le Pečnika i n druge, naj j i h postrele, da bo 4 
4 konec trpl jenja, mraza in strahu. Sicer je bi lo res nevarno f 
$ in bat i se je človeško, vendar so ženske že v Dražgošah f 
I mars ikaj doživele. Nar igar jev fantič je tolažil jokajočo ? 

- mater: 4 
5 *>Ne boj se mat i , saj j i h bomo nažgali!« f 

4 Nažgali?! P ? n i t i do pasu ni segal o d r a s l i m . B i l je tako J 

drzen in radoveden, da so ga komaj s p r a v i l i v klet. K a r 4 
nazaj je s i l i l ; nekaj časa je stal tam zgoraj i n opazoval . 4 

Ive Subic, k i se je med p r v i m i p r e b i l i z napadene 

koče, ter se potem spet s p l a z i l nazaj, tako opisuje: 

»Ko smo se hoteli prebi jat i iz dosega sovražnikovih 

strelov, je b i l ranjen vsakdo, še preden je dosegel rob 

'4 gozda. T i k pred gozdom je zadelo nekega starejšega tova-

I riša, k i je b i l menda intendant. N a sebi je i m e l še jugo- 4 
1 s lovansko vojaško u n i f o r m o . V s m r t n e m boju se je vzpel $ 

i pokonci , razkrečil roke in prste ter tako obstal . Se pred \ 

4 n j i m se je v drugo smer o d p l a z i l Malšenov i z Dolenjščic. ^ 
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V oko l ic i letališča v B r n i k i h je 
farma fazanov! — To pa je bi lo 
domala vse, kar sva s fotorepor-
terjem vedela o tem vzrejališču. 
Tolažila sva se, češ — saj n i šivan-
ka , da ga ne bi našla. Povprašala 
sva po fazanih, vendar so b i la vsa 
prizadevanja hudo medla. Končno 
sva nedaleč od letališča našla, ka r 
sva iskala. V zadregi sva se spo
gledala, zakaj namesto farme sva 
odkri la lovsko kočo i n pole? nje 
nekakšen - k u r n i k - . Vse senzacio
nalne predstave o ve l ik i farmi, 
kjer kar mrgol i fazanov, so se 
sesule. Ad i j o fazani, adi jo repor
taža. . . ! Nekdo naju je krepko 
potegnil. K o vsaj t is t ih fazanov 
ne bi obesila na ve l ik i zvon! 

Pa vendar — iz nič niso motjli 
l judje i zv i t i tiste farme. Naletela 
sva na nekega kmeta. , 

~Na Strmol stopita,*, nama je 
svetoval, - p a po lovcu Luc i j ami 
povprašajta. Ta vama bo že kaj 
povedal o tisti farmi. Ze res, da 
so jo hoteli nastavit i tu . oa so se 
prem -Vrl i l i . Menda zavoljo letal i
šča. Bo preveč rnootalo. Saj ve
ste, aerop lan i . . . Žival b i *e bala. 
Pa RO vse skuoaj premakni l i prot i 
cerklian/^ki plati.« - Z roko je 
zamahn-il nrot i Preddvoru. M e n 
da je v srozdu izgubi l občutek za 
strani neba. 

Potlej je šlo kot 00 maslu. Na 
Strmolu sva na*la lovca Luc i i ana 
in ta nama je b i l takoj na uslugo. 
Tist i »kurnik« p r i B r n i k i h pa na 
ju je tako zbegal, da s i — po pra 
vici povedano — od te nove ob
l jube nisva kaj prida obetala. 

Pot nas je pel jala skozi Cerkl je , 
na robu vasi pa smo zav i l i v levo. 
In potem — kot naročeno — Se 

stic i ja, brez katere s i farme sploh 
n i mogoče zamišljati.« 
• Ma lo pozneje, smo se peš na
pot i l i prot i farmi . Av tomob i l n i 
b i l več kos slabi poti . P r vo — kar 
sem ugledal v dal jav i — je b i l a 
ne posebno ugledna baraka. Neho
te sem se spomni l koče in »kur-
niika v gozdu v B r n i k i h . Po ln ma-
lodušja sem poskakoval po gro
bem kamnu nove cestne trase i n 
premišljeval, kako 6e bo zadeva 
s fazani končala. 

-Parce la , k i jo bomo pozneje 
ogradi l i , mer i nekaj čez 10 hekta
rov. Leži pa v t r ikotu med P ra -
protno polico, Vasco i n Cešnjev-
kom,« je spotoma pripovedoval 
inž. Jazbec. »Farmo je osnoval 
Zavod za zaščito div jadi »Kozo
rog« i z Kamnika.« 

Pot je vodi la ob robu široke l i 
vade — položene med dva gozda. 
In bolj ko srno se bližali frx>d-
njemu koncu, bolj se je odmiral 
pogled na drugo 1'vado — skr i to 
za smrečjem. Pogled mi j e ob
stal na ve l ikem, z mrežo ograje
nem prostoru. 

»To je z imska voliera,« je raz
lagal inženir. »Tu notr i živi matič
na jata — 600 fazanov — od tega 
500 samic i n 100 samcev. Seveda 
bomo pozneje to jato povečali na 
1000 do 1500 fazanov. Računamo, 
da nam bo ta matična jata, če ne 
bo posebnih težav i n če se bo 
farma razv i ja la 00 načrtiR, da 
ja la letno do 25.000 fazanov. S i 
cer pa rajši ostanimo p r i sk rom
nejših številkah.« 

Pr ispe l i smo do ograjene v o l i -
ere. Zdaj 6em šele opazi l , d a j e 

Pogled na zimsko voliero. Leseni koli nosijo mrežnato streho. 

»S tukaj vzre jenimi fazani bo
mo sanira l i lovišča. Konec marca 
a l i v začetku apr i la , ko začne nes-
nost, bomo razde l i l i matično j a 
to n a družine — sleherna bo ime
la 5 samic i n enega samca — i n 
te poza pr i i v letne vol iere (po
dolgovati zaboji z režami). Od tu 

Notranjost zimske voliere s fazani. TI so se fotore porterju spretno izmikali 

eno srečanje. Nalete l i smo na i n 
ženirja Dav ida Jazbeca, k i sk rb ! 
za gradnjo farme. Pr isedel je i n 
avtomobi l j e zav i l na kotanjast 
kolovoz. 

»Glejte, tamle gradimo novo 
cesto,« je pokazal inž. Jazbec pro
t i desni. Spel ja l i jo bomo prav do 
farme. Novega cestišča bo preko 
800 metrov. T i s t i del , kamor je 
ta cesta priključena, pa bomo po
prav i l i . To je najnujnejša inve-

9 Ko sem pretekli teden hodil 
okrog Šenčurja, mi }e prišlo ntt mi
sel da je to hudo zanimiva vas. 
Celo tako zanimiva, da jo je pred 
kratkim za dlie časa obiskal neki 
Amerikanec. Pravijo, da se bo - na 
doglo in široko razpisal o Senčur-
janib. Čisto Vse mi pa le ni po 
godu. Podobo vasi kazijo — deni
mo — nekatere hudo zanemarjene 
hiše pa neurejena dvorišča in Še 
marsikaj. Če bi vsak vaščan očedil 
okrog svoje hiše, bi bilo takoj 
bolje. No, pa tudi tista velika 
oglasna deska V središču vasi me ni 
najbolj navdušila. Sploh ne vem, 
čemu stoji tam. Ne črne ne bele ni 
napisano na njej. Pa tako plesniva 
in črviva je, da so črvi kar žvižgali 
Za mano: 

• Zda) se pa Lahovčani režijo 
šenčurjanom, čes: to pot vas je pa 
Bodičar dobro prečesal. No, kar naj 
počakajo. Tudi z njimi bom pora
čunal, če sodijo, da je njihova vas 
lepša, se salamensko motijo. Kar 
pogledajo naj, kako zanemarjena 
sta bregova potoka, ki teče skozi 
vas. Tudi hiše ne delajo ugleda, pa 
dvorišča, razrita pota med hišami. 
Glavna pot, ki pelje skozi vas, je 
tudi taka, da bi človek najraje hodil 
po zraku, če bi mogel. Zdajle spo
mladi bi le kazalo vas nekoliko po
lepšati! 

• Zadnje čase sem se imenitno 
zabaval, ko sem pregledoval deske, 
kamor lepijo plakate. Na misel mi 
ie prišlo, da bi tiste deske kazalo 
nčediti. Največkrat desk sploh ne 
čistijo, marveč lepijo kar nove pla
kate na stare. Čez čas naraste pre
cej debel sloj. Ko pa potrgajo no
vejše plakate, se razgalijo očem 
tisti lepaki starejšega datuma. Vča
sih so ti lepaki stari po leto ali 

» T E R MI K A « 
podjetje za toplotne, h lad i lne in akustične 

" i zo lac i j e LJUBLJANA, Po l j anska 77 

sprejme takoj večje število kvalifici
ranih kleparjev za terenska dela. 

S a m s k a stanovanja na terenu preskrb l j ena . 

P ismene in osebne ponudbe na upravo podjet ja. 

dve, naletel sem pa tudi na plakat, 
ki se je ponašal z letnico 1947. 
Morda boste rekli, kje pa so te to
likanj zanimive deske. Ne bo jih 
treba posebno iskati, saj jih je v 
vsakem mestu dovolj. To velja za 
vso Gorenjsko. 

• Sosedov Boštjan je sinoči ves 
polomljen priklamal k meni. Kihal 
pa kašljal je, da nikoli tega. Pa 
take oči je imel kot angorski 
kunec. 

»Gripa, kajne? r sem ga po
zdravil. 

»Ne, ventilator!i se je žalostno 
odrezal. »Tisti ventilator v kinu 
Storžič, ki si ga ondan vlačil po 
BODICAH. Glej, tako lepo si <ih 
opozoril, naj nikar med predvaja
njem filmov ne zračijo dvorane, pa 
je figo zaleglo. Tako so ga ondan, 
ko sem bil v kinu, poganjali, da m? 
je kar privzdigovalo s sedeža, če 
se ga ne bi tako krčevito oklepal, 
stavim, da bi me potegnilo pod 
strop. Matiček, sploh si ne moreš 
predstavljati, kako je pihalo s hod
nika. Ljudje so kleli, pa ni nič po
magalo. Jaz bi tistega, ki vključuje 
ventilator posadil na stol poleg 
vrat. Sem radoveden, kakšen ohraz 
bi delal na tistem prepihu. Lafe 
zdrziš v vroči dvorani kot pa sredi 
hučanja in pihanja.« 

Tako je povedal Bo"<t'<an, pa še 
kihni! je povrhu, /ar bom pa kar 
molčal. Sem že zadnjič vse povedal. 
Mislim pa — če se dvorana tabo 
"ror.no segreje, potlej naj Jo mani 
knrije, Mene so tudi ncha'krat do
bili na limanice, .pa me ne bodo 
več. Zdaj hodim v kino Center. 
Vas pozdravlja vaš 

Bodičar 

tud i strop prekr i t z žičnato mre
žo. Ce ne b i b i lo te, b i b i l a vo l iera 
k m a l u prazna, saj fazani dokaj 
dobro letajo. Opazoval i smo jato, 
k i se j e pred nami umakn i l a na 
spodnj i konec ograjenega prosto
r a Izg in i la nam je skoraj povsem 
izpred oči, saj meri vol iera več 
kot po ldrug hektar. 

»Fazan je zelo plašna žival,« je 
pripovedoval naš spremljevalec. 
»Človek, k i fazane k r m i , mora ze
lo paz i t i , da j i h ne splaši. Poseb
no hudo je b i lo takrat, ko smo 
prostosti vajene fazane pr ipe l ja l i 
i z Zelendvora pr i Varaždinu i n 
j i h zapr l i v vol iero. Vsaka malen
kost j i h je splašila. K o so prep la
šeni vz letaval i , se nam j i h je več 
ob mrežah i n kol ih pobilo. Zdaj 
je bolje, 6aj so se bolj a l i manj 
p r i vad i l i človekove bližine.« 

»Čemu bo služila vzreja faza
nov?« 

N E P R E V I D N O J E OBRAČAL 

V ponedeljek, 26. februarja, ob 
15.30 je prišlo do prometne nesre
če na avtobusni postaji v Križah. 
— Vozn ik M i r k o Ster je obračal 
osebni avtomobil . P r i tem pa je 
b i l nepreviden. Spregledal je re
šilni avtomobi l Zdravstvenega do-
mo z Jesenic, k i je tedaj pr ipe
l ja l po cesti. Voz i l i sta trčili, p r i 
čemer je nastalo na rešilnem av
tomobi lu za 40 tisoč, na osebni-m 
pa za 20 tisoč dinarjev škode. Te
lesnih poškodb ni bilo. 

V Z E L SI J E ŽIVLJENJE 

V ponedeljek, 26. februarja, so 
našli na domačem podtsrtrešju na 
M l a k i p r i K ran ju mrtvega 32-let-
nega Alo jza Semena. Semen se 
je obesil. — Ze dalj časa je precej 
popival , zaradi česar je živel s ' 
svojo ženo v nepres tan ih ' spor ih . 
Pred krark im ga je žena zapvst '-
la, zato je Semen začel še bo l ' 
popivat i . To Je b i l končno tudi 
povod za samomor. 

bomo vsak dan pobira l i jajca. Ta 
bomo daja l i v električne val i lnice, 
izval jene fazane pa še » v rejo 
električnim kokljam«. Ta zarod 
bomo obdržali na farmi 10 tednov, 
potem p a j i h bomo izpust i l i na 
tista področja, k i so potrebna 
sanacije. Po desetih tednih je 

namreč fazan godan za samostoj

no življenje. Pred tem p a j e 

občutljiv za vlago, mraz, p a t u d i 
razni škodljivci — vrane, s r a k e So
je, podlasice, l is ice — mu p r i d e j o 
z lahka do živega.« 

In še marsikaj zanimivega s e m 
zvedel ob tej priložnosti. T u d i . t o , 
da bodo konec juni ja , ko s a m i c e 
ne neso več jajc, premest i l i vse 
družine i z le tn ih vol ier v z i m e j ^ 
k jer bo matična jata počakala do 
naslednjega marca. 

Farma, fazani - še bolj pa l e t n i 
prirastek — spravl ja jo k m e t o v a l 
ce v zadrego. Vprašujejo se n a m 
reč, a l i ne bo tolikšna a r m a d a _ 
tisoči fazanov, l d j i h bodo v i s o k o 
leto i zpust i l i n a prostost, p o v z r o 
čila na posevku precej Škode. 
Pr i znat i moram, da je tudi m e 
ne zaskrbelo. Pa mi je inž. 
bec pojasnil , da je ta bo jazen o d 
več. V letnih mesecih ce f a z a n 
hrani z ž'vateko hrano. P " " . l i 
činke, črve, hrošče in druge1 Škod
l j ivce, šele jeseni, ko meme h r a 
n i n i več, se loti jo zrnate h r a n e 
Te pa ne pozobljejo toliko, d a b i 
poravi l i kmetovalce v škripce. 1^ 
kaj jedo pernat i ujetniki z d a j ? 
K r m i m o i h z mešanico ;ečrn<snt. 
koruze, pšenice, ovsa, grašice? jn 
lan enega semena. 

S svojo »fazarusko dogodivšči
no,« k i je sprva obetala j a l o v fco. 
nec, sem b i l zadovoljen, m a n j 
navdušen pa je b i l fotoreporter , 
k i s i je zaman prizadeval, d a b i 
s l i ka ! fazane iz neposredne b l i j f . 
n e 

»Znabiti pa ne bi bežali p r o j 
mano,« je robanti l , »če bi j i m m o 
gel dopovedati, da j i h s l i k a m 2 a 

čacoofs.« — S. S. 

Z A H V A L A 

Dolžnost in hvaležnost nam velevata, da Izreče
mo Iskreno zahvalo vsem, k i so nam ob trpl jenju 
in smr t i l jubljene žene in mame 

MARIJE ZUPANOVE 
(Muhovčeve mame) 

tako požrtvovalno stali ob strani. Ta zahvala velja 
vsem sosedom, vaščanom, sorodnikom, darovalcem 
vencev in cvetja, duhovščini, pevcem In prav vsem, 
ki so jo spremili na njeno zadnjo pot. 

Posebno zahvalo izrekamo tudi zdravnikom in 
zdravniškemu osebju, k i so pokojnic i v bolezni s 
tako čustveno ljubeznijo lajšali trpljenje in j i hu
mano pomagal i . 

Žalujoči Zupanovi 
Cegelnica — Nak lo , dne 24. februarja 1962 

O B L E T N I C A 

V neizmerni žalosti nam je min i l o leto dni, od
kar ni več med nami našega ljubega sina in brata, 
28-lctnega 

ANTONA KANDOLFA 

Nc vemo, a l i T i življenjska sreča dana ni bila 
a l i vsemu temu moška dražba kr i va je b i la , da si 
v svoj ih mlad ih letih mora l tragično, brez pomoči 
prijateljev, zapust i t i nas za vedno. 

Z žalostjo v src ih se Te vedno spominjajo 

Tvoja mama, brat in sestre. 

Grad, dne 28. februarja 1962 
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